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ACTA PLE NÚM. 15/04 
 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 28 D’OCTUBRE 2004 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA:28 D’OCTUBRE DE 2004  
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-vuit d’octubre de dos mil quatre, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/es d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Sergio Fernández Mesa 
Sra.  Rocio García Pérez 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
 
 
Regidors/es 
 
Sra.  Pilar Albiol Gilabert   
Sr. Nèstor Artís i Villena 
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Sr.   Manuel Jesús Casado Ruiz 
Sr. Salvador Colominas Tutusaus 
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  María José Díaz Algarín 
Sra. María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr.    Jordi García Guitart 
Sra.  Rosa Eva Granadal Gálvez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra.  María José Mont Rieiro 
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
Sra. Glòria Récio Díaz 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i el senyor 
Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, manifesta en primer lloc que, 
malauradament i no perquè nosaltres vulguem, declararem el Ple a porta 
tancada.  
 
 Intervé seguidament la senyora Pilar Albiol Gilabert, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que, com és costum, nosaltres 
ens queixen del fet que sigui a porta tancada. 
 
 Tot seguit es passa a despatxar els assumptes que figuren a l’ordre 
del dia i que són els següents: 
 
 
 
 
 
 
 



 3

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 14/04, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 30 de setembre d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 Pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per assenyalar que al text de l’acta hi ha 
un error: 
 
 A la pàgina 93: en el primer paràgraf, hi ha una equivocació on diu: 
 
 “....Són dos o tres porteries del carrer Dr. Arús.....” 
 
 Hauria de dir:  “....Són dos o tres porteries de l’avinguda Pau 
Picasso o carrer Salamanca, 25-29 , per ser més exactes, cantonada amb 
avinguda Pau Picasso”..... 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 ESMENES APROVADES 
 
 A la pàgina 93, primer paràgraf ha de dir: 
 
 “...Són dos o tres porteries de l’avinguda Pau Picasso o carrer 
Salamanca, 25-29, per ser més exactes, cantonada amb avinguda Pau 
Picasso”..... 
 
 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
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 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 2.1.- Decret núm. 5012/04 de data 15 d’octubre. 
 
 “Aquest Ajuntament, en sessió plenària que va tenir lloc el dia 30 de 
juny de 2004, va adoptar l’acord de restar assabentats dels membre que 
integren, d’acord amb l’article 97 del Reglament Orgànic Municipal, la 
Ponència Tècnica Municipal d’Activitats, la qual assumeix les funcions que la 
Llei 3/1998, de 27 de febrer, encomana als òrgans ambientals municipals. 
 
 Atès que posteriorment, per acord plenari de data 30 de setembre 
d’enguany, s’ha produït una nova modificació de l’Organigrama Municipal, y 
en especial pel que fa a l’adscripció de personal en els llocs de treball de Cap 
Administratiu d’Urbanisme i Cap Administratiu de Via Pública. 
 
 Atès que a més, com a conseqüència de la clara interrelació de 
funcions que es produeix entre els Departaments d’Activitats i el Departament 
d’Urbanisme i Habitatges en aquesta matèria, es considera aconsellable que 
assisteixi a les reunions de la Ponència, l’actual Cap Administrativa 
d’Urbanisme. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment 
té conferides 
 

HA RESOLT 
 

 Primer.- Modificar l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament el passat 
dia 30 de juny, i, deixant sense efecte el nomenament de la senyora Laura 
Pérez Gálvez,  redactar l’últim paràgraf del punt primer de la part dispositiva, 
el qual quedarà de la manera següent: 
 
 “Assistiran a les seves sessions, amb veu i sense vot, el Tècnic de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, senyor David Calabuig Aracil i la Cap Administrativa 
d’Urbanisme, senyors Carmen Casellas Pareja.” 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord al Departament de Medi Ambient  i 
Habitatge, de la Generalitat de Catalunya i als membres integrants de la 
Ponència, pel seu coneixement i efectes. 
 
 Tercer.- Donar compte del present Decret, en la pròxima sessió 
plenària que se celebri.” 
 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde per assenyalar que aquest acord fa 
referència a una modificació en la composició de la Ponència Tècnica 
Municipal d’Activitats, en la qual es substitueix a la senyora Laura Pérez per 
la senyora Carme Casellas que és l’actual Cap del Departament d’Urbanisme. 
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 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.2.- Resolució de la Presidència de l’IME núm. 270/04 de data 20 
de setembre. 
 
 “Vista la proposta presentada per l’Institut Municipal d’Educació 
referent a l’ ampliació de la jornada de treball en 1,5 hores diàries més de 
l’empleada d'aquest Institut Sra. Mª. Pilar Anguiano Altabella, com a 
Assistent/a Infantil, adscrita a la Escola Bressol La Baldufa, 
 
 Atesa l’acceptació de l’interessada en l’ ampliació de la seva jornada 
de treball,  
 
 Atès que en el vigent pressupost existeix una partida pressupostària 
49423C013000 amb dotació suficient per atendre la modificació contractual, 
 
 Atès el que preveuen el article 16 i 94 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals això com els articles 12 i 15 c) de l’Estatut dels 
Treballadors, i l’article 4è del Reial Decret 2720/1998, 
 
 Atès el que preveu els Estatuts de l’Institut Municipal d’Educació, 
aquesta Presidència, fent ús de les atribucions que te conferides, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Ampliar la jornada de treball en 7,5 hores setmanals de 
l’empleada d’aquest Institut senyora Mª. Pilar Anguiano Altabella, Assistent/a 
Infantil a mitja jornada i adscrita a l’Escola Bressol La Baldufa, restant fixada 
la jornada de treball a raó de 25 hores setmanals, en jornada partida i en 
horari de dilluns a divendres de 7’30 a 9’00 i de 11’30 a 15’00 hores, amb 
efectes del dia 1 de setembre de 2004 i adequar les retribucions en funció 
d’aquesta jornada, restant fixades en conseqüència. 
 
 Segon.- Donar compte del contingut de la present resolució al 
Consell de l’ Institut Municipal d’ Educació. 
 
 Tercer.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la seva propera sessió per la seva ratificació. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessada, i al 
Departament de Recursos Humans.” 
 
 Intervé el senyor Alcalde Antonio Balmón Arévalo, manifestant que 
l’objecte del present acord així com el del punt següent és aprovar l’ampliació 
de jornada laboral de dues assistentes infantils 
 
 Tot seguit es sotmet a votació la Resolució i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
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 2.3.- Resolució de la Presidència de l’IME núm. 271/04 de data 20 
de setembre. 
 
 “Vista la proposta presentada per l’Institut Municipal d’Educació 
referent a l’ ampliació de la jornada de treball en 1,5 hores diàries més de 
l’empleada d'aquest Institut Sra. Ana Mª. Foradada Morillo, com a Assistent/a 
Infantil, adscrita a la Escola Bressol Edelweiss, 
 
 Atesa l’acceptació de l’interessada en l’ ampliació de la seva jornada 
de treball,  
 
 Atès que en el vigent pressupost existeix una partida pressupostària 
49423C013000 amb dotació suficient per atendre la modificació contractual, 
 
 Atès el que preveuen el article 16 i 94 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals això com els articles 12 i 15 c) de l’Estatut dels 
Treballadors, i l’article 4è del Reial Decret 2720/1998, 
 
 Atès el que preveu els Estatuts de l’Institut Municipal d’Educació, 
aquesta Presidència, fent ús de les atribucions que te conferides, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Ampliar la jornada de treball en 7,5 hores setmanals de 
l’empleada d’aquest Institut senyora Ana Mª. Foradada Morillo, Assistent/a 
Infantil a mitja jornada i adscrita a l’Escola Bressol Edelweiss, restant fixada 
la jornada de treball a raó de 25 hores setmanals, en jornada partida i en 
horari de dilluns a divendres de 7’30 a 9’00 i de 11’30 a 15’00 hores, amb 
efectes del dia 1 de setembre de 2004 i adequar les retribucions en funció 
d’aquesta jornada, restant fixades en conseqüència. 
 
 Segon.- Donar compte del contingut de la present resolució al 
Consell de l’ Institut Municipal d’ Educació. 
 
 Tercer.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la seva propera sessió per la seva ratificació. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessada, i al 
Departament de Recursos Humans.” 

 

 Tot seguit es sotmet a votació la Resolució i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 2.4.- Resolució de la Presidència de l’IME núm. 273/04 de data 20 
de setembre. 
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 “Vista les necessitats funcionals  de l’Escola Municipal de Música 
pel curs escolar 2004-2005, producte de la oferta i demanda recollida de 
matriculació per aquest curs escolar i com a resultat del seguiment de la 
implantació del nou projecte Educatiu de l’Escola aprovat pel Consell de 
l’Institut Municipal d’Educació, 
 
 Atès que de l’esmentada proposta es desprèn que es necessari 
modificar les jornades de treball de part del personal que ha prestat serveis en 
el curs anterior, tant els que tenen contracte en vigor com aquells que se’ls ha 
de contractar novament,  
 
 Atès que el personal contractat ha estat informat de la proposta de 
modificació de les seves condicions de treball, i ha manifestat la seva 
conformitat amb la proposta que s’ajusta a les noves necessitats i realitats de 
la escola, 
 
 Atès que a la finalització del curs escolar 2003-2004 es van 
rescindir els contractes de treball amb els/les empleades que tot seguit es 
relacionen al haver finalitzat el període de relació establert inicialment, 
 
Nom  Especialitat 
 
ALBERTO ROMERO ORTUÑO    RODA+VIOLA+VIOLI 
SUSANA MORO ROMEU    RODA+LL.MUSICAL+PIANO+ACOMP.+CI 
GABRIEL BALLESTER COLL    GUITARRA+CONJ.INSTR.+RODA 
FRANCISCO RUIZ TEJEDOR    PERCUSIO+CONJUNT INSTRUMENTAL 
 
 Atès que l’Escola Municipal de Música precisa seguir comptant amb 
les esmentades especialitats pel curs 2004-2005, amb una dedicació i relació 
contractual diferent, 
 
 Atès que cap candidat/a inclòs/a en les diferents convocatòries per 
cobrir temporalment absències o vacants de Professor/a de Música amb la 
titulació requerida, de l’Escola Municipal de Música ha acceptat l’oferta de 
treball, 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència les 
esmentades places vacants interinament per poder garantir la continuació del 
curs escolar 2004/2005, i les dificultats per poder disposar de candidats 
interessats en assolir aquestes funcions,  
  
 Atès que els senyors Alberto Romero Ortuño i Gabriel Ballester Coll, 
i la senyora Susana Moro Romeu han manifestat la voluntat de continuar 
treballant a l’Escola Municipal de Música, així com la no renovació per part del 
senyor Francisco Ruíz Tejedor,  
 
 Vist l’informe favorable de la Directora de l’Institut Municipal 
d’Educació proposant la contractació per aquest lloc de treball del Sr. Pedro 
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Gómez del Moral Massip, que reuneixen el perfil professional i requisits 
necessaris per desenvolupar interinament la funció que s’ha de cobrir,  
 
 Atès que la resta de candidats que es proposen per cobrir la resta 
de llocs de treball vacants varen ser proposats pel curs anterior, i reuneixen el 
perfil professional i requisits necessaris per desenvolupar interinament la 
funció que s’ha de cobrir, i que ha treballat satisfactòriament com empleats 
d’aquest Institut anteriorment producte d’altres relacions laborals i en concret 
van prestar serveis en l’esmentada especialització, excepte les renúncies 
presentades en data 31 d’agost de 2004 per part dels senyors Roger Junyent 
Balasch i Jordi Soler Pons i en data 13 de setembre de 2004 per part de la 
Sra. Ruth García Lete, 
 
 Vist l’informe favorable de la Directora de l’Institut Municipal 
d’Educació proposant que les hores que cobria el senyor Roger Junyent 
Balasch siguin cobertes en part pel senyor Alberto Romero Ortuño que reuneix 
el perfil professional i requisits necessaris per desenvolupar la funció i en part 
per la senyora Tatiana Bilba Tataru que també reuneix els requisits 
necessaris, 
 
 Vist l’informe favorable de la Directora de l’Institut Municipal 
d’Educació proposant la contractació, per cobrir els llocs de treball que han 
quedat vacants com a conseqüència de les renúncies dels senyors Soler Pons i 
García Lete, de la senyora M.Gloria Estalella Liesa, que reuneix el perfil 
professional i requisits necessaris per desenvolupar interinament les funcions 
que s’ha de cobrir, 
 
 Atès que els article 16, 19 i 20 del Reglament del Personal al Servei 
de les Entitats Locals preveu que es pot contractar personal de caràcter no 
permanent per cobrir llocs de treball vacants i aquells que es precisin per la 
realització de serveis temporals, havent-se d’establir la causa que ho motiva i 
la disposició legal que reguli la tipologia de la relació contractual, i ha d’haver 
consignació pressupostaria suficient per atendre la contractació, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com els articles 12 i 15 c) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 4rt. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès que la selecció del personal laboral s’ha de realitzar mitjançant 
convocatòria pública i pel sistema de concurs, llevat dels casos de màxima 
urgència en que es pot nomenar sense observar el tràmit establert com 
ordinari, d’acord amb el que preveu l’article 94 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals, havent-se de donar compte, en aquest cas al 
Consell de l’Institut Municipal d’Educació i Ple Municipal; i publicar la 
designació en el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Atès el que preveu l’article 41 de l’Estatut dels Treballadors en 
relació a la modificació de les condicions de treball del personal, 
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 Atès el contingut de l’acord del Ple Municipal de data de 26 de 
febrer de 2004, pel qual s’aprova el catàleg de llocs de treball d’aquest 
Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms, i les retribucions fixades per 
cada lloc de treball de l’escola municipal de música d’acord amb les 
dedicacions establertes pel curs 2003-2004, 
 
 Atès que la proposta de modificació de les jornades de treball en 
funció de la nova realitat per aquest curs escolar requereix que s’adeqüin les 
retribucions del catàleg en funció d’aquesta incidència, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària a càrrec a la partida 
pressupostària 49 423JO 13000 de Personal laboral/Escola de Música per 
atendre la modificació de  jornades que es proposen i la contractació de quatre 
nous/noves professors/res per l’esmentat curs escolar 2004-2005, 
 
 Atès l’informe emès per la  Cap de Recursos Humans, 
 
 Aquesta Alcaldia-Presidència, fent ús de les atribucions que li 
confereix l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, i els Estatuts de l’Institut 
Municipal d’Educació, 

HA RESOLT 
  
 Primer.- Modificar les jornades de treball anyal i les retribucions 
corresponents del personal que tot seguit es relaciona, que restaran fixades a 
partir del 1 de setembre de 2004 en la forma que tot seguit es relacionarà: 
 
Nom i cognom           Especialitat           Jornada           
                                                  Curs 2003/04     2004/05    
ENRIC  
CENTENA SERNA CAMBRA+VIOLI      434,50      412,75      
 
RUTH GARCIA LETE                   LL.MUSICAL+CAMBRA+PIANO  1209        937      
 
DOMINGO MARTINEZ GONZALEZ  PIANO + LL.MUSICAL + ACOMP.        821,50             854,75 
DE LA RUBIA                                 + CONJUNT INSTRUMENTAL          
    
 Segon.- Acceptar la renúncia presentada per la Sra. Ruth García 
Lete en data 13 de setembre de 2004.  
 
 Tercer.- Declarar raons d’urgència per poder cobrir les funcions 
docents a l’Escola Municipal de Música de Cornellà de Llobregat, que a 
continuació s’indicaran, justificat per la impossibilitat material de poder 
disposar dels professionals adequats mitjançant el procediment de la 
convocatòria pública a l’inici de l’activitat prevista pel 1 de setembre de 2003: 
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Places a la plantilla de personal laboral: 
      
   Dedicació   
Categoria   Especialitat                  Anyal  Motiu 
 
Professor/a RODA+VIOLA+VIOLI                    589,50 Vacant 
Professor/a RODES+LL.MUSICAL+ 
   PIANO+ACOMP.+CI                      986,75 Vacant 
Professor/a PERCUSIO+RODA                        234,50 Vacant 
Professor/a GUITARRA+CONJUNT 
   INSTRUMENTAL                           395,25 Vacant 
Professor/a               PIANO+CONJ.INST.+C.CORAL          1104,25 Vacant 
Professor/a               VIOLI                                                  479                       Vacant 
 
 Quart.- Autoritzar les contractacions laborals de caràcter no 
permanent dels candidats proposats que més endavant s’indiquen, amb la 
data d’efectes que també s’indica, per cobrir les places que s’indiquen i fins 
tant no es proveeixin definitivament en la forma prevista en l’article 88 del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals o bé s’hagi de resoldre 
per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 de l’esmentat Reglament;  
en qualitat de professors de música, en les especialitats i dedicacions que 
s’indicaran; establint-los les retribucions que els hi corresponguin d’acord 
amb el que preveu l’acord de condicions de treball del personal d’aquest 
Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms, a l’empara del que disposen els 
articles 19 i ss. del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals, els 
articles 12 i 15 de l’Estatut dels Treballadors i el Reial Decret 2720/98: 
 
Especialitat Dedicació         
anyal Candidat/s Data inici  
PIANO+CONJ.INST.+C.CORAL 1104,25 M.GLORIA 20 setembre de 2004 
  ESTALELLA LIESA 
RODA+VIOLA+VIOLI 589,50 ALBERTO ROMERO 1 setembre de 2004 
  ORTUÑO 
RODES+LL.MUSICAL+PIANO+ 986,75 SUSANA MORO 1 setembre de 2004 
ACOMP.+ CONJUNT  INSTRUMENTAL  ROMEU 
PERCUSIO+RODA 234,50 PEDRO GOMEZ DEL 1 setembre de 2004 
  MORAL MASSIP  
GUITARRA+CONJUNT INSTRUMENTAL 395,25 GABRIEL 1 setembre de 2004 
  BALLESTER COLL 
VIOLI 479 TATIANA BILBA 16 setembre de 2004 
  TATARU  
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al 
Consell de l’Institut Municipal d’Educació. 
  
 Sisè.- Donat compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la seva propera sessió per la seva ratificació. 
 
 Setè.- Publicar la designació efectuada amb caràcter d’urgència en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
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 Pren la paraula el Sr. Alcalde per fer una explicació del punt 
indicant que, com cada any, fruit de l’inici del curs a l’Escola, s’ha de 
determinar tot el personal adient per cobrir les necessitats de funcionament, 
així com les seves jornades laborals i retribucions.  
 
 Tot seguit es sotmet a votació la Resolució i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 2.5.- Resolució de la Presidència de l’IME núm. 335/04 de data 14 
d’octubre. 
 
 “Vist l’informe elaborat pel Departament d’Organització i Programes 
d’aquest Ajuntament per la inclusió del programa de l’Espai Nadó dins de la 
disciplina, funcionament i organització del Servei de l’Espai Educatiu Familiar 
de l’Institut Municipal d’Educació  pel curs 2004-2005, 
 
 Atès que l’esmentat programa substituirà al que fins ara s’ha portat 
a terme en el Servei de la Dona mitjançant un contracte menor de prestació de 
serveis, sota la denominació “JA SOM MARES”, al entendre la necessitat 
d’unificar tot el servei complementari d’atenció i formació de pares que a partir 
d’un any es porta a terme en aquest Institut, 
 

 Atès que per la realització d’aquest programa és necessari la 
contractació de tres professionals que haurien de desenvolupar les  funcions 
que s’indicaran i que haurien de tenir les següents característiques: 
  
a) Coordinació i assessorament tècnic del programa: 
 
Nombre de llocs: 1 
Titulació: Diplomat/a en Formació del professorat d’Educació General Bàsica, 
en Professorat d’Educació General Bàsica, en qualsevol especialitat, o similar 
Categoria professional: Tècnic/a de grau mig 
Grup professional: Segon 
Experiència professional: Acreditada en tasques de direcció, coordinació i 
assessorament en programes d’atenció i formació de mares i pares de nens de 
0 a 3 anys, tant en el sector públic com a privat 
 
b) Educadores: 
 
Nombre de llocs: 2 
Titulació: Diplomat/a en Professorat d’Educació General Bàsica, en qualsevol 
especialitat, Diplomada en Educació Social o similar  
Categoria professional: Tècnic/a de grau mig 
Grup professional: Segon 
Experiència professional: Acreditada en tasques de  d’atenció i formació de 
mares i pares de nens de 0 a 3 anys, tant en el sector públic com a privat. 
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 Atès que a la plantilla de personal laboral de l’Institut Municipal 
d’Educació no hi ha places ni llocs de treball vacants per poder atendre 
aquesta activitat, al no haver-se previst la inclusió d’aquest programa dins de 
les competències atorgades a aquest Organisme Autònom en el moment de 
l’aprovació tant de la plantilla de personal com del seu pressuposto pel present 
exercici, 

 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Institut, partida 
pressupostària 49 423C1 13100 de Personal eventual/Espai Educatiu, 

 
 Atesa  la impossibilitat material de realitzar una convocatòria 
pública per la selecció del personal per  poder iniciar la realització d’aquest 
programa  en el mes de setembre, donat que el procés trigaria com a mínim un 
mes des de la data del seu inici, que no podria ser abans del 15 de setembre 
donada la gran quantitat de tràmits administratius previs que s’han de dur a 
terme, amb la dificultat afegida de l’escàs nombre de professionals existent en 
el mercat laboral que puguin acreditar una experiència en aquest tipus de 
programa i l’oportunitat de les dates de la convocatòria, 

 
 Atès el greu perjudici que comportaria pels usuaris d’aquest servei 
iniciar les activitats a principis del mes de novembre i la seva posada en 
marxa per personal diferent del que fins ara ha portat a terme la activitat,  

 
 Atesa la predisposició de les professionals que han executat 
l’esmentat programa durant el curs passat,  de subscriure un contracte de 
treball amb l’Institut Municipal d’Educació pel curs 2004-2005, amb les 
condicions que més endavant s’indicaran,  

 
 Atès que les esmentades professionals reuneixen els requisits, 
experiència laboral i característiques necessàries pel desenvolupament de les 
funcions que s’han de dur a terme en aquest programa educatiu, 

 
 Atesa la proposta de calendari de treball per la realització del 
programa pel curs 2004-2005, amb una dedicació total de 1.200 hores per tot 
el curs, que s’haurà de prestar en  els Espais Roger de Llúria, les tardes dels 
dimarts i en l’Espai La Trepa el divendres pel matí, 

 
 Atès que la realització d’aquest programa s’empara en el que 
disposa l’article 28 de la Llei 7/1985, de d’abril, que estableix que els 
municipis poden realitzar activitats complementàries de les pròpies d’altres 
Administracions Públiques, 

 
 Atès que l’Institut Municipal d’Educació és un Organisme Autònom 
de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, creat per la realització entre d’altres 
de les activitats esmentades anteriorment, i que té establert el Servei de 
l’Espai Educatiu Familiar, amb dotació de personal i pressupost escaient, 
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 Atès que l’article 16 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals possibilita la contractació de personal laboral temporal per 
exercí una activitat de temporada d’entre altres, sense necessitat de que els 
llocs de treball estiguin inclosos en la relació de llocs de treball de l’Entitat,  
sempre que hi hagi existència de crèdit en el pressupost per atendre l’actuació, 

 
 Atès  que resta del tot  justificat en aquest cas el que preveu l’article 
22 de l’esmentat Reglament, que estableix que en els casos de màxima 
urgència, que s’ha de fonamentar en la resolució que s’adopti, es pot 
contractar directament el personal laboral per a treballs concrets, sempre que 
hi hagi consignació suficient i la contractació no excedeixi del termini màxim 
fixat en la modalitat contractual laboral emprada, havent-se de publicar la 
designació en el Butlletí Oficial de la Província i Diari Oficial de la Generalitat i 
s’ha de donar compte al Ple Municipal, d’acord amb el que preveuen els 
articles 94 3 i 98 1 de l’esmentat cos legal, 
 
 Atès que la contractació del personal laboral per atendre l’esmentat 
programa podria ser realitzat mitjançant la modalitat contractual  que 
preveuen els articles 12 i 15 1 a) de l’Estatut dels Treballadors, l’article 2 del 
Reial Decret 2720/1998, i Reial Decret 1131/2002, 
 
 Aquesta Presidència, fent ús de les atribucions que té conferides en 
virtut del que preveu els Estatuts de l’Institut Municipal d’Educació, 

 
HA RESOLT 

 
 Primer.-  Incloure pel curs escolar 2004-2005 en el Servei de 

l’Espai Educatiu Familiar, el programa denominat “Espai Nadó”, que haurà 
comptar per la seva execució amb el personal professional que tot seguit 
s’indicarà, amb les característiques assenyalades en la part expositiva de la 
present resolució i les dedicacions i retribucions anyals que es detallaran i  
que es desenvoluparà en els Espais Educatius ubicats en el Centre Roger de 
Llúria i La Trepa, en els dies i hores fixats en el programa: 
 
Nombre  Denominació       Dedicació  Retribució             Retribució 
                 Fixa anyal          variable anyal 
 
1   Coordinadora Assessora       200 hores      7.005 Euros 727 Euros 
2   Educadores                          400 hores      4.278 Euros 650 Euros 
 
 Segon.- Declarar raons d’urgència per contractar directament al 
personal que ha d’assolir les funcions esmentades en el punt anterior, per les 
causes exposades en la part expositiva de la present resolució. 

 
 Tercer.- Autoritzar la contractació laboral temporal del personal 
que més endavant es relaciona per atendre les funcions que s’indiquen i la 
realització del programa esmentat,  pel període comprès entre el 27 de 
setembre de 2004 i el 14 de setembre de 2005, amb la dedicació i retribució 
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assenyalada en el punt primer de la part dispositiva de la present resolució, en 
virtut de la modalitat contractual referida en la seva part expositiva: 

 
Lloc de treball Nom i cognoms  
Coordinadora Assessora Maria Teresa Magem i Jordi 
Educadora Elena Pellicer Pérez 
Educadora Núria Esteban Pradeda 

 
 Quart.- Publicar les designacions temporals del personal laboral 
assenyalades en el Butlletí Oficial de la Província i Diari Oficial de la 
Generalitat i donar compte de les esmentades contractacions al Consell de 
l’Institut Municipal d’Educació i Ple Municipal per la seva ratificació.” 
 
 
 Intervé seguidament el senyor Vicenç Badenes i Teixidó, Regidor-
Delegat de l’Àrea d’Educació, Societat del Coneixement i Relacions Ciutadanes, 
indicant que en la Comissió Informativa vàries vegades hem comentat el sentit 
d’unificar la franja de serveis que l’Ajuntament oferia a aquests nens. Tenim 
dos serveis, l’espai familiar i l’espai nadó. Un d’ells una miqueta –diguéssim- 
tutelat, orientat, motoritzat des del Consell de la Dona, a través de l’IME, i tan 
els professionals com nosaltres enteníem que calia reorientar això seguint els 
mateixos criteris però unificant el servei. I és el que hem fet. Creem els 
mateixos professionals de fet, és a dir, és donar una mica de coherència i 
rendibilitzar una mica més aquest servei. 
 
 
 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els acords de la Junta 
de Govern Local que a continuació s’indiquen: 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació, i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels acords adoptats per la Junta de 
Govern Local, en les sessions que s'especifiquen, el text literal dels quals és el 
següent: 
 
 
 Sessió celebrada el dia 6 d’octubre de 2004 
 
 PROPOSTA DE L'ÀREA D’URBANISME I HABITATGE  
 
 
 3.1.- Aprovar el text del conveni a subscriure entre l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat i la companyia mercantil Nargam, S. A., en relació a la 
cessió anticipada d’una part de la finca de la seva propietat ubicada al sector 
Ribera. 
 
 “Vista la proposta del text de conveni de col·laboració a subscriure 
entre l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i la mercantil Nargam, Societat 
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Anònima, propietària d’una finca ubicada el sector d’equipaments Ribera 
d’aquesta ciutat. 
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme, de data 4 de 
setembre de 2004, obrant a l’expedient. 
 
 El Tinent d’Alcalde d’Urbanisme i Habitatge proposa a la Junta de 
Govern Local l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el text del conveni a subscriure entre l’Ajuntament 
de Cornellà de Llobregat i la companyia mercantil Nargam, Societat Anònima, 
que s’adjunta com a document annex al present acord, en relació a la cessió 
anticipada d’una part de la finca de la seva propietat ubicada al sector Ribera. 
 
 Segon.- Facultar, així, mateix al l’Alcalde-President d’aquesta 
Corporació, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a la signatura d’aquest 
conveni. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a la mercantil Nargam, Societat 
Anònima. 
 
 Quart.- Ratificar el present acord pel Ple de l’Ajuntament.” 
 
 
 Pren la paraula el President-Delegat de la Comissió Informativa 
d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio 
Martínez Flor, per indicar que, com ja vam explicar a la Comissió Informativa, 
és un conveni amb una empresa perquè, com tots sabeu, una de les coses que 
s’ha de fer per poder tirar cap endavant el tema de l’Espanyol, és canviar 
l’Estadi Municipal de Rugbi, d’Atletisme, de lloc. Aquest camp va des de 
darrera de les pistes de tenis i aquest és un solar que està dintre del que serà 
un Pla Parcial, que se endegarà més endavant, i un propietari té un tros. El 
que fem és signar un conveni amb aquest senyor, aquesta empresa, ens cedeix 
el terreny quedant-se els drets edificatoris que té aquest terreny. No més que 
això. És un avançament del terreny que ha de donar a l’Ajuntament. 
 
 
 Sessió celebrada el dia 20 d’octubre de 2004 
 
 MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA  
 
 
 3.2.- Aprovar el projecte d’Intervenció Integral en el barri de Sant 
Ildefons 2004-2007 i concórrer a la convocatòria de concessió dels ajuts 
previstos en el .Fons de Foment dels Barris de Catalunya. 
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 “Vist el contingut de la Llei 2/2004, de 4 de juny, que té per 
objectiu dotar a les administracions catalanes d’instruments per tal 
d’intervenir en les millores dels barris, àrees urbanes i viles que, per les seves 
condicions requereixen d’atenció especial per part dels poder públics. 
 
 Atès que el Decret 369/2004, de 7 de setembre, del Departament de 
Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya 
desenvolupa les previsions generals de l’esmentada Llei i regula les bases per a 
la concessió dels ajuts previstos en el Fons de Foment dels Barris de 
Catalunya. 
 
 Atès el que preveu la Resolució PTO/2403/2004, de 9 de setembre, 
per la qual s’aprova la convocatòria i les bases reguladores que estableix el 
Decret 369/2004, de 7 de setembre, publicada en el DOGC número 3219, de 
15 de setembre de 2004. 
 
 Atès que el termini per la presentació de sol·licituds és de trenta 
dies hàbils comptats a partir de l’endemà de la publicació de l’esmentada 
Resolució en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
 
 Atès que aquest Ajuntament està interessat en participar en 
l’esmentada convocatòria amb la presentació del Projecte d’Intervenció Integral 
al Barri de Sant Ildefons 2004-2007, que ha sigut elaborat pel Departament 
d’Organització i Programes en base als informes confeccionats pels diferents 
Departaments Municipals interrelacionats en l’actuació per reduir els dèficits i 
necessitats detectades amb l’objectiu de millorar la qualitat de vida dels seus 
habitants. 
 
 Atès que aquesta intervenció és una de les més importants per 
aquest període, tant a nivell estratègic com per l’import de tota la operació , 
per evitar fonamentalment el deteriorament del barri, per fomentar la 
integració dels nouvinguts i la interrelació amb els ciutadans autòctons, i per 
mantenir, incrementar  i finalitzar tot el procés de millora d’espai urbà i dels 
equipaments socials, culturals, educacionals, esportius i recreatius. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, proposa a la Junta de Govern Local l’adopció del 
següent: 
 

ACORD 
 
 Primer.- Aprovar el projecte d’Intervenció Integral en el barri de 
Sant Ildefons, amb un pressupost global aproximat de 28.771.529 Euros, que 
s’adjunta al present acord i forma part integrant del mateix, i que comportarà 
les següents actuacions: 
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Denominació Import 
 
Millora de l’entorn i accessibilitat de l’Avinguda Sant Ildefons 

 
1.603.036 

 
Millora de l’entorn i accessibilitat Avinguda República Argentina 

 
1.402.024 

 
Urbanització zones verdes “interblocs” 

 
1.150.034 

 
Nou pavelló esportiu de dos pistes en diferents plantes 

 
4.671.852 

 
Biblioteca inter – municipal 

 
1.320.000 

 
Nou Centre Cívic 

 
1.560.000 

 
Reforma zona esportiva Sant Ildefons 

 
601.012 

 
Reformes i millores dels espais escolars 

 
1.202.024 

 
Nou pàrking Avinguda Sant Ildefons i urbanització de l’entorn  

 
1.602.530 

 
Habitatges Socials i aparcament 

 
3.742.318 

 
Nova Escola Bressol "Torre la Miranda" 

 
1.081.822 

 
Residència de la Gent Gran/Pàrking/remodelació de la plaça del 
Pilar 

 
 

6.911.639 
 
Millora d’accessibilitat del Mercat Sant Ildefons i aparcament Dr. 
Arús per dinamitzar l’activitat econòmica 

 
 

1.803.036 
 
Escola Oberta  

 
60.101 

 
Integració social i convivència ciutadana 

 
60.101 

 28.771.529 
 
 Segon.- Aprovar la participació d’aquest Ajuntament en la 
convocatòria esmentada en la part expositiva del present acord amb el Projecte 
d’Intervenció Integral al Barri de Sant Ildefons 2004-2007 i la presentació de 
la corresponen sol·licitud juntament amb la documentació que es requereix. 
 
 Tercer.- Designar al funcionari de carrera d’aquest Ajuntament 
senyor Joan Miquel Culillas Jalencas perquè formuli la presentació de 
l’esmentada sol·licitud i realitzi la coordinació i el seguiment de l’actuació. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut del present acord al Ple 
Municipal en la seva propera sessió, pel seu coneixement.” 
 



 18

 Intervé tot seguit el Sr. Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, informant 
que el present acord té per objecte donar compte de l’aprovació del Projecte 
d’Intervenció Integral en el barri de Sant Ildefons en funció de la Llei de 
millores dels barris, àrees urbanes i viles que va aprovar el Govern de la 
Generalitat, i de la convocatòria per Decret de concessió dels ajuts previstos, 
l’Ajuntament de Cornellà ha presentat una proposta per tal de que es pugui 
incorporar dintre d’aquest projecte.  
 
 Com ja sabeu, per a nosaltres és molt important el fet de que les 
propostes i projectes municipals que estan inclosos dintre del Pla d’Intervenció 
al Barri Sant Ildefons es pugin incorporar i desenvolupar mitjançant els 
recursos provinents d’aquesta convocatòria. Com he comentat vàries vegades, 
els projectes que s’han presentat estan relacionats amb temes de la 
urbanització d’algunes avingudes i carrers del barri, temes de nous pavellons 
esportius, del Centre Cívic, una biblioteca, la reforma de la zona esportiva, un 
nou pàrking, una nova escola bressol, la residència de la gent gran i la millora 
de l’accessibilitat al Mercat de Sant Ildefons i aparcament de Dr. Arús, i els 
projectes que tenen que veure amb els temes socials, que són l’escola oberta i 
la integració social i convivència ciutadana. 
 
 
 Pren la paraula a continuació la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per expressar que 
solament vol fer una pregunta, si es tindrà en compte la petició dels veïns del 
carrer Dr. Arús que en el Ple passat jo vaig traslladar aquí respecte al moll, si 
es farà alguna millora en aquest tema, per fer-los-hi saber què s’ha proposat, 
o si es simplement l’accessibilitat i ja està. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Miguel López Sánchez, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que, nosaltres -tal com 
explicava l’Alcalde- amb la situació actual del Barri i entre els programes i els 
plans de treballs que estan plantejats per treballar en aquest lloc, creiem que 
és molt interessant i molt important poder acollir-nos a aquesta possibilitat 
que ens dóna la Generalitat, perquè això significarà d’alguna forma potenciar 
la cohesió social del barri, millorarà les infraestructures que té el barri -tal 
com ha explicat el nostre Alcalde- i ens servirà doncs, per, si aconseguim 
aquestes peticions que s’han fet, treballar més amb més recursos dels que 
l’Ajuntament, tindria que dedicar. Per això creiem interesantíssim poder 
demanar-ho i esperem que la Generalitat tingui en compte aquesta necessitat i 
ens pugui ajudar en el que sigui, perquè l’Ajuntament sol, ho faríem però amb 
més dificultats, per això creiem que és importantíssim el poder acollir-nos a 
aquesta possibilitat que ens ofereix el Govern de la Generalitat. 
 
 Seguidament intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
indicar que suposa que tothom ha vist en la premsa aquest cap de setmana 
que van sortir cinquanta-quatre propostes dels diferents barris de Catalunya 
que s’han presentat. Com ja he comentat algunes vegades, el tema és que 
primer s’ha de passar per una puntuació mínima que és de vint punts, i a 
partir d’aquí passes a la segona fase, en funció de la puntuació que es té, 
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d’una forma, diríem, objectiva. I després hi haurà la part més del treball i de 
les propostes, que això també tindrà una puntuació. 
 
 És evident que totes les últimes actuacions que s’han fet des del 
Govern Municipal de converses amb diferents responsables del Govern de la 
Generalitat, han anat en aquest camí. Som conscients que, evidentment, es 
presenten moltes més propostes que són tan vàlides i tan importants i 
rellevants com la nostra, però -ja ho he explicat moltes vegades- la nostra 
intenció és poder actuar i donar confiança en aquestes actuacions dins de la 
política integral que tenim que fer al Barri.  
 
 En allò que respecta al que vostè comentava, -referint-se a la 
senyora Espinosa- aquí no està inclòs, però el que sí està inclòs dintre de 
l’actuació que està prevista al pàrking del Dr. Arús, és l’actuació integral a on 
està la zona d’aparcament ara i a tota la zona de moll de càrrega i descàrrega, 
perquè la idea és que l’actual pàrking que utilitza la comunitat d’usuaris es 
pugui unir al nou pàrking i, per tant, això ens porta a tenir que actuar dins de 
tot el moll de càrrega i descàrrega. Com quedarà el projecte, en aquest 
moments encara no s’ha treballat. 
 
 
 
MOCIÓ DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 4.- Donar possessió del càrrec de Regidor d’aquest Ajuntament, 
al senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
 
 DICTAMEN 
 

“Vista la credencial de Regidor expedida per la Junta Electoral 
Central a favor del senyor Salvador Colominas Tutusaus, inclòs en la llista del 
Partit d’Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM), en les 
Eleccions Municipals que varen tenir lloc el dia 25 de maig de 2003. 

 
Atès que en la sessió plenària, extraordinària, que va tenir lloc el dia 

30 de setembre últim, es va adoptar l’acord de prendre coneixement de la 
renúncia voluntària a la seva condició  de  Regidor d’aquest Ajuntament, 
efectuada pel senyor Joan Tardà Coma, i es va declarar vacant el seu escó  de 
Regidor Municipal. 

 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que disposa 

l’article 108.6 de la Llei Orgànica del Règim Electoral General, proposa al Ple 
de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 

Primer.- Donar possessió del càrrec de Regidor d’aquest 
Ajuntament, al senyor Salvador Colominas Tutusaus, a la vista de la 
credencial expedida per la Junta Electoral Central, prèvia prestació, per part 
de l’interessat, del jurament o promesa d’aquest, en conformitat amb la 
fórmula establerta per l’article 1 del Reial Decret 707/1979, de 5 d’abril. 

 
Segon.- Comunicar aquest acord a la Subdelegació del Govern a 

Barcelona, al Departament de Governació i Administracions Públiques de la 
Generalitat de Catalunya i a la Junta Electoral Central, als efectes escaients.” 
 

 

 Tot seguit, la Secretària General, senyora Carmen Alonso Higuera, 
després de comprovar la inexistència de causes d’incompatibilitat, i de deixar 
constància del compliment per part del senyor Salvador Colominas Tutusaus, 
de la seva obligació de formular les declaracions exigides per l’article 75.5 de 
la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local,  
procedeix a la lectura de la fórmula que a continuació s’expressa: 
 
 “Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir 
fidelment les obligacions del càrrec de Regidor de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, amb lleialtat al Rei i respectar i fer respectar la Constitució i 
l’Estatut d’Autonomia de Catalunya: 
 
 Contestant a continuació el senyor Salvador Colominas Tutusaus: 
 
 Ho juro per imperatiu legal. 
 
 Pren la paraula seguidament el Sr. Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per expressar-li la seva benvinguda, desitjar-li bona feina i dir que, 
suposar que amb els anys que ja fa que ens coneixem i de les teves 
inquietuds, doncs, podrem fer entre tots, dins de les nostres posicions 
respectives, una bona feina per a la Ciutat, que això és el que ens toca i el que 
ens ha avalat i ens han donat els ciutadans i ciutadanes de Cornellà, fer 
aquesta feina. Doncs, benvingut i endavant. 
 
 A partir d’aquest moment s’incorpora a la votació dels assumptes el 
senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR I COMERÇ.  
 
 
 5.- Aprovar inicialment el projecte executiu anomenat 
“Conservació i Manteniment de cambres frigorífiques del Mercat Sant 
Ildefons”, redactat pels Serveis Tècnics Municipals. 
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 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte executiu anomenat “Conservació i Manteniment 
cambres frigorífiques del Mercat Sant Ildefons”, redactat pels Serveis Tècnics 
Municipals, amb un pressupost de 467.592,53 euros, Impost sobre el Valor 
afegit inclòs, que inclou el preceptiu estudi bàsic de seguretat i salut. 
 

 Atès l’informe favorable, emès per l’Arquitecta/Cap del Departament 
de  Tècnic  d'Urbanisme,  obrant a l’expedient. 

 
 Atès l’informe favorable, emès per la Cap del Departament 
Activitats, obrant a l’expedient. 
 
 Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple, el 
President d’aquesta Comissió Informativa d’Interior i Comerç, proposa 
l’adopció dels següents 
  

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el projecte executiu anomenat 
“Conservació i Manteniment cambres frigorífiques del Mercat Sant Ildefons”, 
redactat pels Serveis Tècnics Municipals, amb un pressupost de 467.592,53 
euros, Impost sobre el Valor afegit inclòs, que inclou el preceptiu estudi bàsic 
de seguretat i salut. 
 
 Segon.- Sotmetre l’aprovació de l’esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d’Informació Municipal i al Tauler d’Anuncis de la Corporació, per tal 
que qui es consideri interessat pugui efectuar les al·legacions i reclamacions. 
Transcorregut l’esmentat termini, sense que hagin recaigut al·legacions, 
reclamacions i/o suggeriments que suposin modificacions al projecte, aquest 
s’entendrà definitivament aprovat. 
 

 Tercer.- Designar Direcció Facultativa de les obres esmentades al 
Arquitecte Tècnic Sr. Josep Domenech Olcina.” 
 

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior 
i Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa una explicació del dictamen 
manifestant que, com ja es va explicar a la Comissió Informativa, es tractaria, 
dintre de les millores que normalment es fan als mercats, de canviar les sis 
cambres frigorífiques que existeixen en l’actualitat en el Mercat de Sant 
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Ildefons. S’hauria de fer rotativament, és a dir, s’han d’anar canviant d’una en 
una i el que faríem seria anar fent la substitució de cadascuna, perquè 
l’activitat del mercat no es veiès afectada. 
 
 Aquest projecte té un pressupost de quatre-cents seixanta-set mil 
euros i el que fem és aprovar inicialment aquest projecte per poder-lo portar a 
exposició pública i després a la seva contractació. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 6.- Prorrogar el contracte d’obres per a la conservació, 
reparació i millora de les infrastructures urbanes, adjudicat a 
“Cooperativa de Construcciones del Baix Llobregat, S.C.C.L.”. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’informe del Departament de Via Pública relatiu a la pròrroga  
del contracte d’obres per la “conservació, reparació i millora de les 
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infrastructures urbanes”  concertat amb “Cooperativa de Construcciones del 
Baix Llobregat, S.C.C.L.”, segons Acord del Ple de l’Ajuntament de data 26 
d’octubre de 2000. 
 
 Vista la clàusula 2ª del Plec de Condicions del contracte que preveu 
la possibilitat de prorrogar expressament el contracte. 
 
 Vist l’escrit presentat per “Cooperativa de Construcciones del Baix 
Llobregat, S.C.C.L.”,. mitjançant el qual  accepta la pròrroga de l’esmentat 
contracte. 
   

La Comissió Informativa d’Interior i Comerç proposa al Ple de 
l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Prorrogar el contracte d’obres per la “conservació, 
reparació i millora de les infrastructures urbanes”, adjudicat segons Acord de 
del Ple de l’Ajuntament de data 26 d’octubre de 2000 a “Cooperativa de 
Construcciones del Baix Llobregat, S.C.C.L”, pel període comprès entre l’1 de 
gener de 2005 i el 31 de desembre de 2005  per un pressupost de 901.518,16 
euros. 
 
  Segon.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual amb aplicació 
als exercicis i pels imports següents:  
 
2005 14 511A0 6110400  901.518,16 euros 
 
subordinat al crèdit que es consigni en els respectius pressupostos. 
Sotmetre l’eficàcia d’aquest contracte a la condició suspensiva de crèdit 
adequat i suficient per l’exercici  2005  en el que normalment hi ha crèdit. 
 
  Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 36.060,73 
euros, de conformitat amb el Plec de Condicions particulars, la qual haurà 
d’ingressar el contractista en el termini de 15 dies següents, a comptar de la 
recepció del present acord. De no acomplir-se aquest requisit, per causes 
imputables a l’adjudicatari, l’Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
  Quart.- Formalitzar aquest contracte en document administratiu de 
conformitat al que disposa l’article 54 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques. 
   
  Cinquè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, de conformitat amb allò que preveuen els articles 58, 93 i 118 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
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 Sisè.- Notificar aquest acord als departaments de Via Pública, a la 
Intervenció Municipal i a l’empresa adjudicatària. 
 
 Setè.- Facultar al Tinent d’Alcalde de Interior i Comerç, per a la 
firma de quants documents públics i privats fossin necessaris per a l’execució 
dels acords que antecedeixen.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior i 
Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa una explicació del dictamen 
indicant que, com ja sabeu, el vint-i-sis d’octubre del 2000, es va adjudicar 
aquest contracte a la Cooperativa de Construcciones del Baix Llobregat, i tal 
com diu la clàusula segona del Plec de Condicions d’aquest contracte que 
preveu la pròrroga, el que faríem és aprovar aquesta pròrroga en el període 
comprés entre l’1 de gener de 2005 i el 31 de desembre del 2005, per un 
import de nou-cents un mil euros. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 7.- Iniciar l’expedient de contractació per la conservació, 
reparació, millora i renovació dels elements de fontaneria. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques : 
Naturalesa: Obres 
Objecte del contracte : Conservació, reparació, millora i renovació dels 
elements de fontaneria 
Tramitació : Ordinària 
Procediment d’adjudicació : Concurs 
Forma d’adjudicació : Obert 
 
  Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General i per l’Enginyer Cap de Serveis 
Municipals 
 
  El Ponent de la Comissió Informativa de Interior, i Comerç, proposa 
al ple de l’ Ajuntament, l’ adopció dels següents : 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació : 
Naturalesa: Obres 
Objecte del contracte : Conservació, reparació, millora i renovació dels 
elements de fontaneria 
Tramitació : Ordinària 
Procediment d’adjudicació : Concurs 
Forma d’adjudicació : Obert 
 
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Particulars de la contractació i el Plec de Condicions Tècniques que figuren 
com annexos I i II.  
 
  Tercer.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual i fent ús de les 
facultats concedides per l’article 84 del R.D. 500/90, de 20 d’abril, ateses les 
circumstancies excepcionals que concorren en el present expedient de 
contractació, aplicar la mateixa  en els exercicis i pels imports següents:  
 
ANY   PARTIDA   IMPORT 
2004   12 431B0 6230120  19.032,00 euros 
2005   12 431B0 6230120  95.160,00 euros 
 
subordinat al crèdit que es consigni en els respectius Pressupostos. 
 
 Quart.- Convocar concurs per a l’adjudicació de l’esmentada 
contractació, de conformitat amb l’article 75 de la Llei de Contractes de les 



 26

Administracions Públiques, donant publicitat a la licitació mitjançant anunci 
en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Establir que en el present procediment no procedeix 
clàusula de revisió de preus per tenir una durada inferior a un any. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la Intervenció Municipal 
així com al Departament de Via Pública. 
 
 Setè.- Facultar al Tinent d’Alcalde de Interior i Comerç, per a la 
firma de quants documents públics i privats fossin necessaris per a l’execució 
dels acords que antecedeixen.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior i 
Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa una explicació del dictamen 
indicant que aquest punt és un inici d’expedient, d’un procediment concursal 
de tramitació ordinària i de forma d’adjudicació oberta, per un import 
plurianual al 2004 de dinou mil euros i al 2005 de noranta-cinc mil cent 
seixanta euros. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
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Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
  
 
 
 8.- Aprovar la pròrroga del contracte de prestació del servei de 
recollida d’escombreries, neteja viària i clavegueram, adjudicat a la U.T.E. 
Sanejament Cornellà. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques : 
Objecte del contracte : Contractació dels serveis de recollida d’ escombreries, 
neteja viària i clavegueram, a la ciutat de Cornellà de Llobregat 
 
 L’esmentat contracte va estar adjudicat a Fomento de 
Construcciones y Contratas, Sociedad Anónima y FCC Medio Ambiente, 
Sociedad Anónima : Unión Temporal d’ Empreses “UTE Sanejament Cornellà”,  
amb un  període de vigència fins al 30 d´Octubre  del  2004. 
 
 Vist la documentació aportada pel Departament de Via Pública, i 
l´informe del Cap de Contractació i Patrimoni. 
 
 Vist l’escrit presentat per l´Empresa “UTE Sanejament Cornellà”,  
mitjançant el qual  accepta la pròrroga de l’esmentat contracte, conforme als 
preus establert en el present contracte en vigor. 
 
 La Comissió Informativa d’Interior i Comerç proposa al Ple de 
l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 
 Primer.-  Aprovar un termini de prorroga de la contracta del servei 
de recollida d’ escombraries, neteja viària i clavegueram, a  Fomento de 
Construcciones y Contratas, Sociedad Anónima y FCC Medio Ambiente, 
Sociedad Anónima : Unió Temporal d’ Empreses “UTE Sanejament Cornellà”,  
pel periode de 1 de novembre del 2004 al 30 de setembre  del  2005, per un 
import de 3.383.061,44 euros,  amb les mateixes condicions econòmiques que 
les existents fins l´actualitat, en el contracte en vigor 
 
  Segon.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual amb aplicació 
als exercicis i pels imports següents:  
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2004 12442A022700 366.174,70 euros 
2004 12442B022719 225.357,28 euros 
2004 12441A022714 23.570,10 euros 
2005 12442A022700 1.647.786,15 euros 
2005 12442B022719 1.014.107,76 euros 
2005 12441A022714 106.065,45 euros 
 
subordinat al crèdit que es consigni en els respectius pressupostos. 
 
 Sotmetre l’eficàcia d’aquest contracte a la condició suspensiva de 
crèdit adequat i suficient per l’exercici  2005  en el que normalment hi ha 
crèdit. 
 
 Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 135.322,46    
euros, de conformitat amb el Plec de Condicions Económiques-
Administratives, la qual haurà d’ingressar el contractista en el termini de 15 
dies següents, a comptar de la recepció del present acord. De no acomplir-se 
aquest requisit, per causes imputables a l’adjudicatari, l’Ajuntament declararà 
resolt el contracte. 
 
  Quart.- Formalitzar aquest contracte en document administratiu de 
conformitat al que disposa l’article 54 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques. 
 
  Cinquè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, de conformitat amb allò que preveuen els articles 58, 93 i 118 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
 Sisè.-  Facultar al Tinent d’Alcalde d’Interior i Comerç, senyor Sergi 
Fernández Mesa, per a la firma de quants documents públics i privats fossin 
necessaris per a l’execució dels acords que antecedeixen. 
 
 Setè.- Comunicar la present resolució al Departament de Via 
Pública ,  a l’empresa  UTE Sanejament Cornellà, així com a l’Intervenció 
Municipal.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part el President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior i 
Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa una explicació del dictamen 
assenyalant que aquest és el contracte més important que es fa des d’aquest 
Ajuntament. Donada la complexitat dels Plecs de Condicions que s’han de 
treballar, hem pensat que el que hauríem de fer seria fer una pròrroga, ja que 
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aquests Plecs són complicats i s’han de treballar per seguretat jurídica i 
d’altres tipus. 
 
 Una vegada parlat amb l’empresa i com que ells poden acceptar 
aquesta pròrroga, el que faríem seria aprovar aquest termini de pròrroga que 
aniria des de l’1 de novembre de 2004 fins el 30 de setembre de 2005, en les 
mateixes condicions que es van donar quan es va adjudicar el contracte en el 
seu moment. Això obviament s’ha hagut de parlar amb ells i estan d’acord en 
acceptar aquesta pròrroga i aquest Ple hauria d’aprovar aquest termini. 
 
 Pren la paraula seguidament la Portaveu del Grup Municipal d’ERC-
AM, senyora Pilar Albiol Gilabert, per  preguntar si el termini és fins el 
setembre del 2005. Ho dic perquè justament a la Comissió ens vau explicar 
que en un Ple extraordinari que serà en breu, d’aquí uns quinze dies, hi haurà 
realment la nova contracta d’escombreries i que per tant simplement hi havia 
aquesta pròrroga per salvar aquests terminis, però no fins el setembre del 
2005. És gaire bé un any. Llavors no ho entenc. 
 
 Intervé en aquest punt el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
assenyalant que, suposo que al Ple de novembre, si tot va bé, es portarà a 
terme el que és el Plec de Condicions, l’aprovació del Plec, no la contractació. 
S’ha de fer tot el procediment de notificacions, això ens portarà al primer 
trimestre de l’any que ve, estudiar totes les propostes i fer l’adjudicació. La 
nova contracta al dia següent es pot posar en marxa. Però hi ha el tema de  
nous camions, nous contenidors, tota una sèrie de qüestions que s’han de 
preveure i, per tant, per no agafar-se els dits, per això es fa fins el mes de 
setembre. Només per aquest tema, perquè costa molt posar-ho en marxa, ja 
que, és clar, l’adjudicatari no començarà a comprar tot allò que té que 
comprar fins que no tingui l’adjudicació de l’Ajuntament, és només per aquest 
motiu. 
 
 Intervé a continuació la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que en aquest punt ells 
van a votar en contra, com ja han fet altres vegades. Creiem i estem 
convençuts de que aquesta empresa no està complint com deuria. Tenim una 
ciutat bruta i unes clavegueres que estan fins a dalt. És a dir, si un dia plou a 
Cornellà, tindrem inundacions, jo ja ho previnc ara perquè, a més, hem rebut 
immenses queixes. Crec que aquesta empresa no està complint, ho hem 
vingut dient i per tant votarem en contra. 
 
 Pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón, responent que, 
menys mal que els demés no votem en contra  perquè sinó demà no sabríem 
qui recolliria les escombraries en aquesta Ciutat. Ho dic perquè, és clar, 
independentment del judici que ens mereixi la prestació del servei que fan, el 
servei el tenen que realitzar sinó demà ens passaria això. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 9.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
28/2004 del pressupost  de l’Ajuntament, per  suplement de crèdit 
finançat amb càrrec al romanent de Tresoreria, baixes per anul·lació de 
despeses  i majors ingressos. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vistes les sol·licituds de modificació de crèdits de l’Àrea de Via 
Pública, de suplement crèdit amb càrrec al Romanent de Tresoreria, per un 
import total de 129.336 euros. 
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 Vista la sol·licitud de modificació de crèdit del Departament de 
Recursos Humans, de suplement de crèdit amb càrrec a baixes per anul·lació 
de despeses, motivada per atendre les necessitats plantejades pel projecte 
d’aules d’estudi, per un import de 7.997,80 euros. 
 
 Vist l’escrit del Departament de Salut Pública, Consum i Benestar 
Social, sol.licitant modificació de crèdit per suplement de crèdit a càrrec de 
majors ingressos, motivada per l’aportació rebuda de la Diputació de 
Barcelona en relació al conveni del programa sanitari amb animals de 
l’exercici 2003, per un import de 2.996,24 euros. 
 
 Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora d’Hisendes 
Locals i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2004. 
 
 Vist l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 28/2004 per 
suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de Tresoreria, baixes per 
anul·lació de despeses i majors ingressos, que es proposa, segons el següent 
detall i resum per capítols: 
 
ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

11.222A0.21400 REPARACIO VEHICLES/POLICIA MPAL. (A) 24.041,00 5.000,00 0,00 29.041,00

11.222A0.2211001 MATERIAL ESPECIAL/POLICIA MUNICIPAL 20.000,00 3.000,00 0,00 23.000,00

13.422B0.21201 CONSERVACIÓ I REPARACIÓ ESCOLES 66.969,00 2.900,00 0,00 69.869,00

13.432C0.21000 FESTES 20.000,00 9.000,00 0,00 29.000,00

13.432D0.22735 C.P.S./CONS. JARDINS I ZONES VERDES 1.191.405,00 32.500,00 0,00 1.223.905,00

13.452C0.21302 CONS. I REP. INSTAL.LACIONS ESPORTIVES 143.820,00 18.000,00 0,00 161.820,00

13.511A0.21000 REPARACIO VIES PUBLIQUES 138.120,00 25.000,00 0,00 163.120,00

14.422B1.6320114 REF.COL.LEGIS I ESC. BRESSOL (INC.03) 173.912,26 23.388,00 0,00 197.300,26

14.431A0.6320102 REFORMA EDIFICIS MUNICIPALS 257.420,46 4.735,00 0,00 262.155,46

14.431A0.6320103 REFORMA EDIFICIS MUNICIPALS (INC.03) 71.490,28 5.813,00 0,00 77.303,28

21.121G0.15100 GRATIFICACIONS/OFICINA ATENCIÓ CIUTADÀ 1.263,00 2.417,03 0,00 3.680,03

21.451E0.15100 GRATIFICACIONS/BIBLIOTEQUES 6.063,00 3.619,27 0,00 9.682,27

21.454A0.15100 GRATIFICACIONS/DIR. I ADM. JOVENTUT 63,00 1.961,50 0,00 2.024,50

31.413A0.2200001 MAT.OFICINA NO INVENT,/SALUT PUBLICA 1.275,00 596,24 0,00 1.871,24
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ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

  

32.315A0.2200001 MAT.OFICINA NO INVENT./BENESTAR SOCIAL 3.501,00 1.200,00 0,00 4.701,00

32.315A0.2260501 DESPESES DIVERSES/BENESTAR SOCIAL 781,00 1.200,00 0,00 1.981,00

81.454J0.2260540 GESTIÓ I DIFUSIÓ AULES D'ESTUDI 13.222,00 0,00 7.997,80 5.224,20

 TOTAL DESPESES   140.330,04 7.997,80 

      
 
 
  

ESTAT D'INGRESSOS     

  Previsió Previsió

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final

71.462.05 DIPUTACIÓ/ SANITAT 0,00 2.996,24 0,00 2.996,24

71.870.01 ROMANENT TRESORERIA/SUPL.CREDIT 2.974.535,91 129.336,00 0,00 3.103.871,91

 TOTAL INGRESSOS   132.332,24 0,00 

      

 
 
RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
                                                                   . Altes Baixes 
Cap. I.- Despeses de personal 7.997,80 0,00 
Cap. II.- Compra béns i serveis 98.396,24 7.997,80 
Cap. VI.- Inversions reals                          .33.936,00 0,00 
                TOTAL 140.330,04 7.997,80 
 
 

ESTAT D’INGRESSOS 
 
                                                                   .  Altes Baixes 
Cap. IV.- Transferències corrents 2.996,24 0,00 
Cap.VIII.- Actius financers 129.336,00 0,00 
 TOTAL 132.332,24 0,00 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora d’Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa 
una explicació del dictamen assenyalant que és una modificació de crèdit 
proposada per l’Àrea de Via Pública, el Departament de Recursos Humans i el 
Departament de Salut Pública. És un conjunt d’altes de 140.000.- euros, i 
entre les més destacades estan l’increment de partides dedicades al 
manteniment de la ciutat i dels edificis públics i, per tant, es financen amb 
baixes de a prop de 8.000.- euros i la resta amb el romanent de Tresoreria. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 10.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
5/2004 del Pressupost de l’Institut Municipal d’Educació,  per crèdit 
extraordinari i suplement de crèdit finançat amb càrrec al romanent de 
Tresoreria. 
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 DICTAMEN 
 
 “Vistes les Resolucions de la Presidència núms. 336/04 de data 14 
d’octubre i 337/04 de 15 d’octubre de 2004 de l’Institut Municipal d’Educació, 
proposant al Ple de l’Ajuntament l’aprovació de la modificació de crèdits 
número 5/04 per suplement de crèdit i crèdit extraordinari finançat amb 
càrrec al Romanent de Tresoreria, per un import de 81.557  eur. 
 
 Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora d’Hisendes 
Locals i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2004. 
 
 Vist l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, de 
conformitat amb el que estableix l’article 16.1.a) de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a 2004, i vist el dictamen favorable de l’esmentada Comissió, 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 5/2004 de 
l’Institut Municipal d’Educació, per suplement de crèdit i crèdit extraordinari 
finançat amb càrrec al Romanent de Tresoreria que es proposa, segons el 
següent detall i resum per capítols: 
 
 
ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

49.423A0.21900 CONSERV. MAQUINARIA I UTILS/I.M.E. 300,00 300,00 0,00 600,00

49.423A0.2200000 MAT. OFICINA NO INVENTARIABLE/I.M.E. 6.010,00 1.500,00 0,00 7.510,00

49.423A0.22602 PUBLICACIONS/I.M.E. 606,00 2.000,00 0,00 2.606,00

49.423B0.2200000 MAT.OFICINA NO INVENTARIABLE/U.N.E.D. 110,00 1.000,00 0,00 1.110,00

49.423B0.46701 TRANSFERENCIA AL C.A./U.N.E.D. 9.000,00 20.000,00 0,00 29.000,00

49.423C0.21300 CONSERVACIÓ INMOBLES INST.I MAQ./E.B. 16.786,00 2.000,00 0,00 18.786,00

49.423C0.22003 MATERIAL TECNIC/ESCOLES BRESSOL 19.300,00 800,00 0,00 20.100,00

49.423C0.22104 VESTUARI/ESCOLES BRESSOL 3.628,00 1.000,00 0,00 4.628,00

49.423C0.22107 PRODUCTES FARMACEUTICS/ESCOLES BRESSOL 4.200,00 400,00 0,00 4.600,00

49.423C0.63300 ADQ.MATERIAL INVENT./ESCOLES BRESSOL 7.000,00 2.600,00 0,00 9.600,00

49.423C1.22104 VESTUARI/ESPAI EDUCATIU FAMILIAR 300,00 250,00 0,00 550,00

49.423C1.22608 DESPESES DIVERSES/ESPAI EDUCATIU  2.572,00 1.500,00 0,00 4.072,00

49.423C1.22003 MATERIAL TECNIC/ESPAI EDUCATIU  3.400,00 500,00 0,00 3.900,00
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ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

  

49.423C1.62500 MOBILIARI/ESPAI EDUCATIU FAMILIAR 1.202,00 5.500,00 0,00 6.702,00

49.423D0.21300 CONS. IMMOBLES INST.I MAQ. /ESC.C. MERCADER 2.000,00 1.000,00 0,00 3.000,00

49.423D0.22003 MATERIAL TECNIC/ESCOLA CAN MERCADER 5.125,00 4.300,00 0,00 9.425,00

49.423D0.22608 DESPESES DIVERSES/ESCOLA CAN MERCADER 1.000,00 1.600,00 0,00 2.600,00

49.423D0.63300 ADQ.MATERIAL INVENT./CAN MERCADER 1.200,00 500,00 0,00 1.700,00

49.423D0.63500 MOBILIARI/CAN MERCADER 4.205,00 1.800,00 0,00 6.005,00

49.423E0.22003 MATERIAL TECNIC/SERV. ATENCIÓ PRECOÇ 1.100,00 500,00 0,00 1.600,00

49.423F3.22602 PUBLICACIONS/ACTIVITATS DINAMITZACIÓ 3.044,00 4.800,00 0,00 7.844,00

49.423F3.22706 PRESTACIÓ SERVEIS/ACTIVITATS DINAMITZACIÓ 104.803,00 7.000,00 0,00 111.803,00

49.423F5.48900 SUBVENCIÓ PROJECTES EDUCATIUS 46.279,00 100,00 0,00 46.379,00

49.423G0.22602 PUBLICACIONS/FORMACIÓ PERMANENT 6.582,00 5.200,00 0,00 11.782,00

49.423H1.22602 PUBLICITAT I PROPAGANDA/CEM 301,00 800,00 0,00 1.101,00

49.423H1.22608 VARIS/CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL 20,00 1.600,00 0,00 1.620,00

49.423H3.22608 VARIS/CONSELL INFANCIA I ADOLESCENCIA 2.700,00 1.300,00 0,00 4.000,00

49.423H3.22706 PRESTACIÓ SERVEIS/CONSELL INF. I ADOLESCENCIA 500,00 1.000,00 0,00 1.500,00

49.423J0.2200000 MAT.OFICINA NO INVENT./ESCOLA DE MUSICA 1.653,00 1.600,00 0,00 3.253,00

49.423J0.22003 MATERIAL TECNIC/ESCOLA DE MUSICA 1.052,00 3.100,00 0,00 4.152,00

49.423J0.22101 CONSUM AIGUA/ESCOLA DE MUSICA 31,00 200,00 0,00 231,00

49.423J0.22608 DESPESES DIVERSES/ESCOLA DE MUSICA 8.883,00 3.607,00 0,00 12.490,00

49.423J0.22706 PRESTACIÓ SERVEIS/ESCOLA DE MUSICA 4.363,00 1.500,00 0,00 5.863,00

49.423J0.62500 MOBILIARI/ESCOLA DE MUSICA 0,00 700,00 0,00 700,00

 TOTAL   81.557,00 0,00 

      
ESTAT D'INGRESSOS     

  Previsió Previsió

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final

49.870.00 ROMANENT TRESORERIA/CREDIT EXTRAORDINARI 11.048,88 700,00 0,00 11.748,88

49.870.01 ROMANENT TRESORERIA/SUPLEMENT DE CREDIT 83.600,00 80.857,00 0,00 164.457,00

 TOTAL   81.557,00 0,00 

 
 
RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 
 Altes Baixes 
Cap. II.- Compra béns i serveis 50.357,00 0,00 
Cap. IV.- Transferències corrents 20.100,00 0,00  
Cap. VI.- Inversions reals                   11.100,00 0,00 
                TOTAL 81.557,00 0,00 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 Altes Baixes 
Cap.VIII.- Actius financers 81.557,00 0,00 
 TOTAL 81.557,00 0,00 
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 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora d’Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Intervé seguidament el President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo per fer 
una explicació del dictamen manifestant que aquesta proposta és una 
modificació de crèdit de 81.000.- euros, i escaig finançat amb el romanent de 
Tresoreria de l’IME, i va dirigit, per exemple, a finançar l’adquisició de material 
no inventariable o fer una transferència a l’UNED, adquirir mobiliari i tot un 
conjunt de partides petites que en conjunt sumen 81.000.-euros i que es 
finança amb romanent de Tresoreria i amb romanent de Tresoreria per 
suplement de crèdit. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
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Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 

 11.- Aprovar provisionalment la modificació de les Ordenances 
Fiscals per a l’exercici 2005. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vistes les modificacions proposades de l’Ordenança: General de 
gestió, recaptació i inspecció i de les Ordenances Fiscals, per al proper exercici 
2005, les quals estan motivades per la necessitat d’actualitzar-les i adequar-
les, tant en el seu contingut econòmic com normatiu, a la legislació vigent, 
 
 Atès el que disposa l’article 178.1 del Decret Legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim local 
de Catalunya, en concordança amb el 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local, referent al procediment a  seguir en 
l’aprovació de les Ordenances, així com l’article 17 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei de les Hisendes 
Locals, relatius a l’ordenació de tributs per les Corporacions Locals,  
 
 Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de les Ordenança: 
General de gestió, recaptació i inspecció i  de les Ordenances Fiscals que tot 
seguit s’indiquen, les quals, han de regir a l’exercici 2005, de conformitat amb 
l’annex  núm. 1 del present acord: 

 
Número Tribut 
 

1 Impost sobre bens immobles. 
2 Impost sobre activitats econòmiques. 
3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica. 
4 Impost sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa  
 urbana 
5 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres. 
6 Taxa per expedició de documents administratius. 
7 Taxa per la utilització de l’escut del municipi. 



 38

8 Taxa per serveis urbanístics. 
9 Taxa per la intervenció administrativa en les activitats i     

instal·lacions. 
10 Taxa per recollida de residus comercials i/o industrials i d’altres 

serveis mediambientals. 
11 Taxa de cementiri municipal. 
12 Taxa per la retirada de vehicles abandonats o estacionats 

defectuosament o abusivament a la via pública 
13 Taxa per serveis especials per espectacles o transports. 
14 Taxa per la utilització i prestació de serveis a Can Mercader 
15 Taxa per l’ocupació de terrenys d’us públic amb mercaderies, 

materials de construcció, runa, tanques, puntals, estíntols, bastides 
i altres instal·lacions anàlogues. 

16 Taxa per les ocupacions del subsòl, el sòl i la volada de la via 
pública. 

17 Taxa per les entrades de vehicles en propietats particulars, les 
reserves  de la via pública permanents i reserves temporals (càrrega 
i descàrrega). 

18 Taxa per l’estacionament de vehicles de tracció mecànica en les vies 
públiques municipals. 

19 Taxa   per  l’ ocupació   de   terrenys  d’ us  públic  per   a activitats 
lucratives. 

20 Taxa per l’aprofitament i serveis dels mercats municipals. 
21 Taxa pels serveis d’inspecció sanitària en general, de consum i les 

d’anàlisis químiques, bacteriològiques de salubritat pública i 
ambiental  relativa a la tinença de gossos i qualssevulla altres de 
naturalesa semblant. 

22 Taxa per la prestació de serveis i utilització d’instal·lacions 
Municipals. 

23 Taxa per la prestació de serveis a les escoles bressol. 
24 Taxa per la prestació de serveis a les escoles municipals 

d’ensenyaments especials 
 25 Taxa per la prestació de serveis en la ludoteca. 

26 Taxa per  la  prestació  de  serveis  a  l’escola d’educació especial  
 de Can Mercader. 
27 Contribucions Especials 
28 Taxa per la utilització d’infrastructures instal·lacions en el  subsòl   

de la via pública de titularitat municipal i l’ocupació de la via 
pública amb armaris de serveis. 

 
 
 Segon.-  Exposar l’acord precedent al Tauló d’Anuncis d’aquest 
Ajuntament, durant trenta dies, comptats a partir de l’endemà de la publicació 
del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província i en un Diari de 
gran difusió de la província. 
 
 Dins d’aquest termini els interessats podran examinar l’expedient i 
presentar les reclamacions i suggeriments que estimin oportuns. 
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 Tercer.-  Disposar que, en el supòsit que no es presenti cap 
reclamació en l’esmentat termini d’exposició pública, els acords adoptats 
d’aprovació provisional s’entenguin com a definitius. 
 
 Quart.-  Disposar, així mateix, que els acords definitius, incloent  
els provisionals elevats automàticament a aquesta categoria, i el text íntegre 
de les modificacions es publiquin en el Butlletí Oficial de la Província  i que 
posteriorment entrin en vigor el dia 1 de gener del 2005.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Luis Morlanes Galindo, President-Delegat 
de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa una 
explicació del dictamen manifestant que, de fet, suposa l’inici de la confecció 
del Pressupost del 2005, amb la determinació dels ingressos propis que esta 
relacionats amb les Ordenances Fiscals per l’any que ve.  
 
 En termes generals, l’idea que hi ha és que acabarem amb una 
inflació entre el 3,5 i el 4. Que aquesta inflació ha estat especialment 
perjudicial en aquelles parts que composen l’índex de preus que afecten a la 
despesa municipal deteriorant-la d’una forma important, però mantenim la 
política que hem fet al llarg dels últims anys, de combinar una certa contenció 
fiscal amb una important ambició de Ciutat. Per això el que proposem a nivell 
d’Ordenances i quan arribi el mes que ve el Pressupost Municipal a aquest Ple, 
és una adequació d’ingressos que pràcticament estarà al nivell del 
manteniment del poder adquisitiu de les partides d’ingrés de l’Ajuntament. Es 
proposa un increment en termes generals del 4%, com he dit, i només hi ha 
un parell de excepcions, el tema de la grua, perquè -com tots sabeu- és un 
preu públic i se’ns ha demostrat per part de qui fa aquest servei que amb els 
preus de determinades tarifes no acaben cobrint el cost de la prestació del 
servei. I en aquest cas, l’increment és en dos casos, del 10 i 12 % 
respectivament per cobrir el cost del servei. A part d’això, actualització de 
valors, pràcticament contenció de la pressió fiscal i el que veurem més 
endavant, quan vingui el Pressupost, que és la part més dedicada a despesa i 
la resta d’ingressos no municipals -per dir-ho així- és que hi haurà un esforç 
de gestió per fer compatible aquesta contenció fiscal amb aquesta ambició de 
donar millors serveis i de fer millor la nostra Ciutat. 
 
 A continuació intervé la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que, si no s’equivoca, 
avui entén que ens hem de posicionar amb el fet del vot a favor o en contra 
d’aquestes Ordenances, i com ha estat costum fins l’any passat, nosaltres 
votàvem a favor de les Ordenances bàsicament per dues raons. Entenem que 
tècnicament era un treball correcte i, segon, perquè sempre hi havien els 
increments que eren per sota de l’IPC o, com a màxim, de l’IPC previst. L’any 
passat ens vam abstenir després de demanar una campanya contundent de 
que el ciutadà conegués per què paga els impostos i en què li repercuteix i 
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això milloraria el fet de que quan incrementem els impostos més enllà de l’IPC, 
el ciutadà entendríem que no es queixaria si sap realment per què serveix. 
Creiem que hem de forjar, ciutadans responsables. Aquesta campanya no es 
va fer, no vam creure que es realitzés, i, de fet, no va passar d’un article al 
Cornellà Informa. En aquell moment, el tema estrella era el tema de l’IAE, però 
bé, en tot cas no va passar d’un article al Cornellà Informa.  
 
 Aquest any hem estat revisant les Ordenances i hem detectat que, 
per una banda, s’està parlant d’un 3,5 o un 4, de fet, tots els pressupostos 
s’estan realitzant amb un 3,5 d’IPC, s’estipula que l’IPC espanyol voltarà el 3,5 
i l’IPC català un 3,7. Per tant, la pujada que estem preveient en les nostres 
taxes està per sobre. Ho hem estat mirant i tots van un 3,9 o un 4%, i, en 
alguna cosa puntual fins i tot per sobre.  
 
 A nivell comarcal també hem volgut veure a on estem. Què hem 
trobat?. Que la taxa d’obres està en un dels nivells més baixos, estem cobrant 
molt poc per fer obres. La mitja aritmètica de tots els pobles de la comarca 
volta l’1,52 i nosaltres estem en un 1, mentre poblacions com Sant Feliu està 
amb un 2,3 o el Prat un 1,5. Per tant, estem construint al poble amb uns 
impostos més baixos pels propietaris.  
 
 Hem analitzat també el tema dels guals. Els guals és l’impost més 
car de la comarca, 46,93 euros lineals de mitjana. La mitja aritmètica de la 
comarca, més o menys, volta el 22,37. Sant Feliu estaria amb un 45,08 i el 
Prat en un 40,40. Però si ens anem a mirar un poble del costat, com pugui ser 
Esplugues, resulta que el metro lineal de gual costa 13,69, per tant, no 
entenem perquè nosaltres hem tenir aquests guals tan cars. 
 
 Una altra valoració que hem fet és que el mes de juny vam fer una 
Moció des del Grup d’Esquerra, que va ser modificada pel Govern de la Ciutat 
amb algun punt en que demanàvem una bonificació per la retolació dels 
comerços en català. En aquest punt hi va haver una modificació en la que es 
deia, evidentment, que s’estudiaria la possibilitat d’establir bonificacions i 
exempcions fiscals pels actes relacionats amb la normalització i el foment de 
l’ús de la llengua catalana referents als rètols dels comerços. Això no ho hem 
trobat incorporat a les Ordenances. En canvi, sí que hem vist que hi ha un 
afegit nou que, evidentment, estem a favor, que és el fet que s’ha inclòs la 
bonificació per instal·lació de ascensors en els edificis. Per tant, entenem que 
una proposta que nosaltres fèiem i que va ser acceptada també pel Plenari, 
tampoc no s’ha vist reflectida. Per això nosaltres votaríem en contra de les 
Ordenances. 
 
 Pren la paraula seguidament el Regidor del Grup Municipal del PP, 
senyor Manuel Jesús Casado Ruiz, per manifestar que el seu Partit, en 
principi, ens abstindrem per dues raons. La primera és perquè no estic d’acord 
amb el que ha dit la companya d’Esquerra, aquest any la pressió fiscal és 
inferior a l’any passat, perquè l’any passat es va tancar l’exercici amb un 2,5 
d’IPC i les Ordenances amb un increment mitja de 4,5, per la qual cosa agraïm 
l’esforç de que vagin baixant una mica les Ordenances. No obstant, segueixen 
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estan per sobre de l’IPC, cosa amb la qual tampoc estem d’acord i amb això sí 
que coincidim amb la companya d’Esquerra.  
 
 Al mateix temps l’evolució històrica de l’IPC tampoc és cert que 
sempre hagi estat per sota, perquè des del 1999 fins el 2004, les Ordenances 
han pujat per sobre del que ha pujat l’IPC i això són dades contrastades. 
Aquest any s’ha fet un esforç, aquesta és la primera cosa. 
 
 En segon lloc, perquè porten dient cada tres o quatre mesos que els 
ingressos van destinats a una millora en assumptes socials. El Partit Popular 
entén que s’ajuda socialment també en les bonificacions. Les bonificacions que 
es presenten són pràcticament com les de l’any passat. En reiterades ocasions 
hem dit que estan de cara a la galeria perquè prenent nota d’una família 
mitjana d’aquí Cornellà, pràcticament no es pot adequar ningú a elles. De fet, 
es van presentar dades. 
 
 Seguint amb l’IPC, vull remarcar una cosa, això del 3,5 que tots 
estem tant contents -3,5 que és un 4- jo  voldria veure al Ministre de torn en 
aquests moments dir que aquest any la inflació està en un 3,5, -perquè 
sembla ser que estant en un 3,5 o un 4 està tot bé-. I una altra cosa, en els 
convenis laborals que s’estan fent a Catalunya, quin IPC s’aplica? l’IPC 
d’Espanya o l’IPC de Catalunya?. De tot una mica, no?. Això dependrà, i 
nosaltres què apliquem?. Apliquem el de Catalunya. Això jo crec que difereix 
una mica amb el que diu el Conseller de la Generalitat. 
 
 Altre punt que volia tocar és l’Ordenança Fiscal  número 12. Entenc 
que no s’arriba a cobrir el tema de la grua i bé, que hi un forat. Jo m’he estat 
aquest matí llegint l’informe que parla del preu d’aquesta taxa. Emducsa 
valorava en un 3% l’augment de l’IPC i incrementava un 9 segons deia “per 
tapar aquest forat”. La meva pregunta és, no hi ha un altra manera de tapar 
aquest forat que no sigui recarregant-ho sobre el ciutadà?. Perquè entenc que 
el ciutadà quan li retiren el cotxe, ho paga i “Santas Pascuas”. Llavors, jo 
entenc que hauria d’haver un altre sistema per no pagar l’impost. 
 
 Fora d’això, a falta d’aquest tipus de bonificacions que en el seu dia 
en parlarem, doncs el Partit Popular s’absté. 
 

 Tot seguit intervé el senyor Miguel López Sánchez, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que nosaltres, evidentment, 
en aquest punt estem d’acord ja que entenem que la proposta que es fa des de 
l’equip de Govern és una proposta que té en compte l’increment previst de 
l’IPC, que això també sempre és una mica relatiu perquè es pot parlar -com 
anys enrera- dels IPC que es preveien i després sempre estaven per sobre 
d’allò que s’havia previst. I nosaltres creiem que amb la proposta que es fa de,  
per un cantó apujar l’IPC però després un punt més que això difícilment es 
complirà, des de la meva opinió, està dintre d’un programa interessant, un 
programa coherent amb la política que s’està fent, ja que aquest increment per 
sobre l’IPC és per fer actuacions molt concretes, actuacions dins del terreny 
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social, del cultural, esportiu i inclús alguna que té que veure amb l’urbanisme 
o amb fer la nostra ciutat més sostenible i amb millor qualitat. Llavors creiem 
que per aquestes qüestions tindríem que estar d’acord amb aquestes 
Ordenances. Però això no té que amagar que nosaltres creiem que és necessari 
que amb vista al futur estudiem de quina forma es poden trobar bonificacions 
per les persones que a Cornellà les necessitin. Creiem que podria ser millor i 
per això proposaríem, que s’estudiï la possibilitat de veure les bonificacions 
per la ciutadania en general  per poder ampliar les possibilitats de gent que es 
puguin acollir a aquestes bonificacions. Però, en resum, nosaltres creiem que 
són unes Ordenances que estan dintre d’uns paràmetres acceptables i, per 
això estem d’acord en que s’aprovin tal com s’han plantejat. 
 
 A continuació el President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, intervé 
per manifestar, en primer lloc, hi ha una coincidència absoluta amb els 
companys d’Iniciativa -com no podria ser d’altra forma- i amb Convergència 
que formen l’equip de Govern d’aquesta Ciutat. Aquest any hem començat a 
treballar aviat el Pressupost i, per tant, arribem en aquest moment en un 
nivell d’elaboració molt important. 
 
 Dit això, doncs, el món al revés, el Partit Popular, s’absté perquè 
veu que fem un esforç en la contenció de la pressió fiscal, i un partit anomenat 
“d’esquerres” ens censura que incrementem els impostos. Doncs perplexitat, 
perquè la senyora d’Esquerra Republicana hauria de saber que l’espai públic i 
la solidaritat es construeix amb impostos. No hi ha una altra forma. Amb 
paraules, més o menys, altisonants no es construeix ni l’espai públic ni la 
solidaritat.  
 
 Les Ordenances són un conjunt i en el conjunt de les Ordenances ni 
molt menys la més important, de lluny, és cap de les que s’han mencionat, 
ans al contrari. Per tant, nosaltres el que volem dir-li, tant a la senyora 
representant d’Esquerra Republicana com al Regidor del Partit Popular, és que 
nosaltres creiem que per construir ciutat i millorar ciutat fan falta impostos i 
això ho hem fet històricament compatible amb tenir una pressió fiscal al nivell 
de la ciutadania que conforma la nostra Ciutat. Per tant, en aqueixa línia de 
coherència seguim. Si som tots mínimament sincers i documentats-, penso 
que ningú avui en Espanya pot dir quina va a ser la inflació del 2004.I ho dic 
des del coneixement i no des de altra posició perquè, encara avui en Espanya 
–no m’atreviria a dir en Europa i en l’OCDE- ningú s’atreveix a valorar 
l’impacte de l’increment dels preus en els preus d’aquí a final d’any. Si vostès 
recorden, fa un parell de mesos es parlava de que si el petroli es contenia per 
baix de 40 dòlars, que es preveia mig punt més d’inflació, i que lo mateix això 
era compatible amb mantenir un cert nivell de creixement econòmic. Vull fer 
patent que hem tingut durant l’últim mes el petroli per sobre de 50 dòlars –i 
les persones que es dediquen a això i saben molt més que jo de tot això- estan 
convençudes de que l’impacte en els preus es va a començar a notar 
seriosament a partir del mes d’octubre, que encara no ha acabat. Per tant, ens 
falta per conèixer la inflació del mes d’octubre, de novembre i desembre.  
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 I avui és parla en “horquillas” impròpies per estar en el desè mes de 
l’any, es parla d’entre el 3,5 i el 4, és a dir, unes “horquillas” que són 
grandísimes. I perquè? per aquest desconeixement de l’impacte real. A mi 
m’agradaria que quan es parla d’adequar les nostres Ordenances a la inflació, 
en aquest cas, un 4% és un increment de la pressió fiscal, jo pregaria a les 
persones que ho diuen que es mirin els IPC sectorials, que es mirin l’IPC del 
transport, que és un dels que a nosaltres ens afecten, a les nostres contractes 
i veuran que no solament estan en el 4 ni en el 5. Els emplaço a que ho 
puguin mirar i altres índexs sectorials que tenen a veure amb les contractes i 
les despeses nostres. Per no dir que nosaltres tenim lligat, des de fa temps, els 
salaris a l’IPC de Catalunya, perquè pensem que és fins i tot més just, és a dir, 
nosaltres vivim aquí i, per tant, la nostra despesa diària, mensual, la fem aquí 
i si aquí els preus pugen, per desgràcia, entre dos i quatre dècimes més cada 
any que a la resta d’Espanya, doncs els treballadors de l’Ajuntament que no 
estan demanant increments de poder adquisitiu sinó manteniment, tenen dret 
a tenir un manteniment real del poder adquisitiu i no una reducció del poder 
adquisitiu encoberta. Per la meva part, res més, contenció i manteniment de la 
pressió fiscal per al manteniment de la capacitat de fer a l’Ajuntament han 
estat els principis que ens han portat a fer proposar aquesta proposta 
d’Ordenances. 
 
 A continuació pren la paraula novament la senyora Pilar Albiol 
Gilabert, com a Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que 
s’ha comentat la solidaritat. Nosaltres sempre hem defensat que s’han de 
pagar impostos, el que demanem és que s’expliqui a la ciutadania perquè es 
paguen i en què li repercuteix. No és just que ens diguis al Grup Municipal 
d’Esquerra de Cornellà que nosaltres no som solidaris amb això, perquè Ple 
rera Ple, parlant sobretot d’aquests temes, hem defensat que s’han de pagar 
impostos perquè creiem i estem convençuts que les classes populars són les 
més beneficiades de que es paguin impostos. Per tant, no estaríem d’acord. 
 
 El següent que voldria preguntar és, suposo, que tots els 
treballadors de l’Ajuntament tindran un increment d’un 4% en el seu sou. És 
el que estàs dient?, només confirmar que sigui així. Ara està clar  que s’ha de 
fer un pressupost i no tenim les dades definitives, és evident, d’això en som 
conscients, però que s’estigui dient que hi ha una franja entre 3,5 i 4, però 
nosaltres a les taxes els hi apliquem a tots un 4, a cap li hem aplicat un 3,5, 
per tant, estem suposant el màxim i aquest és el tema. 
 
 Intervé seguidament el Regidor del Grup Municipal del Partit 
Popular, senyor Manuel Jesús Casado Ruiz, per indicar que té tres punts per 
comentar del que ha dit en la segona intervenció. En primer lloc, diu que la 
pressió fiscal d’aquest Govern sempre ha estat, més o menys, al nivell. L’any 
passat, els impostos, les Ordenances, van pujar un 4,5 i l’IPC va tancar en un 
2,5. Aquest any sí que s’assemblen, 3,5. Es lamentable que estigui en un 3,5. 
Vull dir, el ciutadà, quina culpa té de que això estigui en un 3,5?. Perquè, 
sens dubte, Solves diu que ha fet els Pressupostos basant-se en el preu del 
barril de petroli en 35 dòlars. No obstant, encara que sensiblement, com bé tu 
dius, la pressió fiscal puja, també els ciutadans tindran que assumir-ho, 
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encara que sensiblement. També tindran els ciutadans per un dels 
compromisos, com els seus electors, a més de reiterar l’exèrcit, per enviar-lo a 
un altre lloc, era el no pujar e inclús baixar la pressió fiscal –quan estan 
sensiblement pujant no solament els Pressupostos a l’Estat, sinó aquí també-  
 
 I remarcar el tercer punt. Sí que estic d’acord en que aquest any hi 
ha un esforç, és veritat, que estarem al voltant d’un 3,5; de fet, en setembre 
està en un 3,2; és possible que estiguem en un 3,5, no em sembla correcte que 
apliqui’s l’IPC de Catalunya, però bé, com l’apliques també per pagar el sou, 
doncs bé, aquí tampoc anem a discutir molt. Simplement dir-te això que sí 
que és veritat, però la resta, que històricament des del 1999 –que em vaig 
molestar en prendre algunes dades- fins el 2004, del que han pujat les 
Ordenances, per el que ha pujat l’IPC, és que, a veure, no té ni comparació. No 
estem parlant de que l’IPC ha pujat un 13 i les Ordenances un 14, una cosa és 
que aquest any jo et digui és veritat, però no es una qüestió de dir el que no 
és. 
 
 Intervé novament el President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
responent en primer lloc al Portaveu del Partit Popular, dir que si agafa els 
estudis de pressió fiscal municipal de l’Àrea Metropolitana, veurà que la 
nostra Ciutat està de la mitjana, tirant cap avall. I això per què és? És evident 
que això és producte de tota una sèrie d’anys de determinada política, perquè 
la pressió fiscal no es canvia en un any, perquè si tinguessis que canviar la 
pressió fiscal en un any tindries que fer una pujada molt forta o una baixada 
molt forta i no és el cas.  
 
 En tot cas, agraeixo les seves consideracions, crec que no farà falta 
que digui que el President Zapatero no té la culpa del que passa amb el barril 
de petroli, però de tot es pot escoltar en aquest Ple. En tot cas, és veritat -com 
diu el Portaveu del Partit Popular- que estem fent un esforç de contenció de la 
pressió fiscal i jo li agraeixo que ho reconegui aquí en públic perquè, en aquest 
sentit, diu una cosa que és veritat i la veritat sempre honra. 
 
 En referència, indica el senyor José Luis Morlanes, a la Portaveu 
d’Esquerra Republicana, jo no he dit que Esquerra Republicana sigui 
insolidària, no ho he dit mai. He dit que l’espai públic, és a dir, allí a on els 
ciutadans conviuen i que és fora de l’espai privat, és a dir, el punt de trobada 
de l’Esquerra i la solidaritat, es construeix amb impostos. Que si, a més, són 
progressius, és a dir, que aporti més el que més té, doncs, això configura una 
política d’esquerres de pressió fiscal progressista.  
 
 El que he dit és que em sorprèn que un partit d’esquerres 
argumenti el seu no a les ordenances en base a que li sembla molta la pujada 
d’un 4% de les ordenances. Em sorprèn, res més, perquè deia anteriorment 
que l’espai públic i la solidaritat es construeixen amb impostos. Res més, 
cadascú és lliure d’argumentar com vulgui per què vota en contra d’una cosa. 
Només assenyalar això. 
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 Tot seguit pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que vol fer unes reflexions. Si recordeu, en el mes de 
juliol, vaig comentar la idoneïtat de fer una reflexió conjunta entre el que era 
la confecció de les ordenances i del pressupost. Perquè les ordenances 
marquen ingressos i els pressupostos, sobre tot, marquen en què anem a 
gastar  aquests diners. I ho vaig comentar perquè creia convenient fer un 
exercici de rigor sobre com ha de ser el futur en aquesta Ciutat en la gestió 
pressupostària i en la situació actual en la qual ens trobem. En aquell 
moment jo ja apuntava –i vaig apuntar als diferents Portaveus- que teníem que 
anar a una certa actualització del que era el creixement una mica per sobre de 
l’IPC de les Ordenances Fiscals.  
 
 El que és cert és que durant aquests últims mesos semblava que 
estàvem al voltant d’acabar en un 3%, doncs, al final resulta que estem a punt 
d’acabar a prop del 4% . Francament no li veig a això molt problema. Quan el 
Govern de la Generalitat pujarà més de 4 o el 5% i a tots ens sembla bé, al 
menys a totes les forces polítiques que estem aquí, no entenc aquesta crítica 
en aquest Ple per part d’una d’aquestes forces polítiques a que nosaltres que 
anem a pujar per sota del que va a pujar alguna de les Conselleries del Govern 
de la Generalitat, els hi sembli –diguéssim- que no estem actuant de forma 
correcta. Sembla sorprenent. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Alcalde indicant que també li 
resulta una mica contradictori, però sí que dic una cosa; les dades que per 
part d’Esquerra Republicana s’han donat, són assosegades, no obeeixen ni al 
que són els trenta-sis municipis de l’Àrea Metropolitana, -que per això hi ha 
un estudi- ni encara així obeeixen als trenta municipis que conformen el Baix 
Llobregat. Jo els tinc una mica en el cap, podem anar agafant els municipis, 
però el que és la comarca, sens dubte, allí no estan aquestes dades. I dir una 
cosa, la política d’ingressos determina les despeses, és a dir, nosaltres decidim 
ingressar ics recursos, perquè pensem gastar-nos ics recursos. I el que ningú 
pot negar en aquest debat avui és que tothom, a dia d’avui sabem en què els 
anem a gastar. Això ningú ho pot negar. Es pot estar d’acord o no, però el que 
hem fet és un treball d’una certa pedagogia de dir que volíem fer una 
actualització, que aquesta actualització estava relacionada amb els diferents 
aspectes que conformen el Pressupost de Despeses. En el Pressupost de 
Despeses hi ha partides que pujaran molt més que l’IPC, perquè estan 
conformades per diversos components econòmics que, evidentment, nosaltres 
no podem controlar i que són a més, de serveis universals que tenim que 
prestar a la Ciutat, de serveis sectorials, en els serveis universals que tenim 
que prestar a la Ciutat de Cornellà. El treball de contenció i de rigor en la 
proposta que ja discutirem en el mes de novembre del Pressupost, l’únic que 
fa és intentar abordar-ho sense oblidar que hi ha ajuntaments de la comarca 
que podríem dir que els seus creixements de les ordenances està, evidentment, 
molt més allunyat del creixement que nosaltres aquí plantegem, però cadascú 
és el que considera que té que fer en el seu ajuntament respecte dels serveis 
que creu que té que crear i prestar per als ciutadans.  
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 Per tant, la nostra proposta està relacionada fonamentalment amb 
aquest treball, que no esta divorciat, és un treball que s’ha fet de forma 
paral·lela. Hem explicat perquè volem aquests ingressos i hem explicat per 
abordar quines despeses.  
 
 Una altra cosa, les retribucions, l’any que ve no sabem quines són 
perquè s’està negociant el conveni, evidentment, com a mínim, les que sempre 
s’han respectat en aquest Ajuntament que estan relacionades amb el tema de 
l’IPC, això ja esta pactat en un preacord.  
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 12.- Donar la conformitat a l’annex del Pla de Seguretat i Salut 
del projecte d’obres de primer establiment anomenat “Equipament 
esportiu Ribera Serrallo”, presentat per l’empresa adjudicatària Ferrovial 
Agroman, Sociedad Anónima. 
 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres de primer establiment anomenat 
“Equipament esportiu Ribera-Serrallo”, redactat per l’arquitecte Sr. Alvaro Siza 
per encàrrec de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, dotat amb un 
pressupost de vint-i-dos milions dos-cents cinquanta-quatre mil quatre-cents 
noranta-un euros amb un cèntim (22.254.491,01 euros), Impost sobre el valor 
afegit inclòs; aprovat inicialment i definitivament per acord de Ple de data 26 
de març de 2002 i 26 de juliol de 2002, respectivament. 
 
 Vist l’acord del Ple de l’Ajuntament de data 28 de novembre de 
2002, pel qual es adjudica a Master, Sociedad Anónima de Ingenieria y 
Arquitectura, el contracte d’assistència tècnica per la direcció, inspecció i 
supervisió de l’execució de les obres i la coordinació en matèria de seguretat i 
salut de les mateixes, per la construcció de l’equipament esportiu Llobregat 
(equipament esportiu Ribera-Serrallo), consistent en: la direcció de l’obra 
(compartida amb l’arquitecte autor del projecte), la direcció de l’execució de 
l’obra, el control de qualitat i la coordinació en matèria de seguretat i salut. 
 
 Vist el Decret de l’Alcalde núm. 288/03, 20 de gener, pel qual és 
designa coordinador en matèria de seguretat i salut durant l’execució de les 
obres a l’enginyer tècnic proposat per l’empresa Master, Sociedad Anónima de 
Ingenieria y Arquitectura, Sr. Ángel Vicente Pérez. 
 
 Vist, així mateix, l’acord del Ple de l’Ajuntament de data 30 de gener 
de 2003, pel qual es dona la conformitat al pla de seguretat i salut del projecte 
d’obres de primer establiment anomenat “Equipament esportiu Ribera-
Serrallo”, presentat per l’empresa adjudicatària Ferrovial Agroman, Sociedad 
Anónima, i informat favorablement per el coordinador en matèria de seguretat 
i salut, Sr. Ángel Vicente Pérez. 
 
 Vist l’informe emès en data 11 d’octubre de 2004, per la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, on posa de manifest el següent: 
 

- Que segons estableix l’article 7, apartat 4 del RD 1627/1997, de 
24 d’octubre, pel que s’estableixen les disposicions mínimes de 
seguretat i salut en les obres de construcció, el Pla de seguretat i 
salut pot ser modificat pel contractista, en funció del procés 
d’execució de l’obra, de l’evolució dels treballs i de les possibles 
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incidències i/o modificacions que puguin sorgir en el transcurs 
de l’obra, sent preceptiu que aquestes actualitzacions, 
presentades en forma d’annex, siguin revisades pel coordinador 
en matèria de seguretat i salut de l’obra i aprovades, en aquest 
cas, per l’Administració Pública que ha adjudicat l’obra. 

 
- Que l’annex al Pla de seguretat i salut presentat pel contractista, 

ho és pel muntatge de l’estructura espacial de la coberta del 
pavelló. 

- Que el citat annex, està informat favorablement pel coordinador 
de seguretat i salut a les obres, senyor Àngel Vicente Pérez.  

 
- Que, en conseqüència, procedeix informar favorablement 

l’aprovació de l’annex esmentat. 
 
 Vist el que disposen els articles 8 i següents del Decret 179/1995, 
de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels 
ens locals, així com el que estableixen els articles 234 i 235 del Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
Municipal i de Règim local de Catalunya. 
 
 Vist l’informe emès en data 18 d’octubre de 2004, per la Cap 
Administrativa d’Urbanisme, obrant a l’expedient 
 

Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple de 
l’Ajuntament, segons estableix l’article 22.2.ñ) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de las bases de regim local, i el article 52.2.n de l’indicat Decret 
Legislatiu 2/2003; el President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents: 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Donar la conformitat a l’annex del pla de seguretat i salut 
del projecte d’obres de primer establiment anomenat “Equipament esportiu 
Ribera-Serrallo”, pel muntatge de l’estructura espacial de la coberta del pavelló 
de l’esmentat equipament, presentat per l’empresa adjudicatària Ferrovial 
Agromán, Sociedad Anónima, i informat favorablement per el coordinador en 
matèria de seguretat i salut, Sr. Ángel Vicente Pérez. 
 
 Segon.- Notificar el present acord a l’empresa adjudicatària de les 
obres Ferrovial Agromán Sociedad Anónima, a l’empresa adjudicatària del 
contracte d’assistència tècnica per la coordinació en matèria de seguretat i 
salut Master, Sociedad Anónima de Ingenieria y Arquitectura i al tècnic 
proposat per aquesta, Sr. Ángel Vicente Pérez, pel seu coneixement i efectes.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part el President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen indicant que cada vegada que hi ha un 
tros d’obra nova, perquè aquesta vegada és molt gran i molt complicada, s’ha 
d’aprovar un nou Pla de Seguretat. En aquest cas a més ho ha d’aprovar el Ple 
perquè l’obra la va aprovar el Ple, és el Pla de Seguretat de la coberta del 
Pavelló Esportiu.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 13.- Sol·licitar al Ministeri de Foment autorització per a la 
construcció d’una bassa de laminació situada al costat del nou víal de 
servei entre l’enllaç de l’Hospitalet -Cornellà i el de Cornellà-Sant Boi, 
així com la desafectació i cessió dels terrenys expropiats entre el citat 
vial i la zona urbana de Cornellà. 
 
 
 



 50

 DICTAMEN 
 

“Vist l’expedient de sol·licitud per a la realització d’obres 
complementaries de les autoritzades el mes d’abril de 2004 de urbanització a 
l’àmbit del Pla Especial de Reforma Interior de Ribera-Serrallo (subsector 
central) de Cornellà de Llobregat, i desafectació i cessió de terrenys expropiats 
pel Ministeri de Foment, el terme municipal de Cornellà de Llobregat a l’àmbit 
del projecte. 

 
Vist l’informe de la Cap Tècnica d’Urbanisme, que es transcriu 

literalment i posa de manifest: 
 

“L’entrada en servei del nou traçat del Cinturó del Litoral en el tram comprès 
entre els dos accessos a Cornellà de Llobregat deixa sense ús una franja de 
terrenys de considerables dimensions, pertanyents aquest Ministeri, tal i com 
consta grafiada en plànols. 
  
Els diferents projectes urbanístics que aquest Ajuntament està realitzant a la 
zona (Poliesportiu, Estadi d’Atletisme de Cornellà, Centre Esportiu de la 
Federació Catalana de Tennis, Via de Ronda) contemplen la utilització de part 
d’aquesta franja per a usos públics. El desenvolupament d’aquests projectes, 
juntament amb la futura implantació de l’Estadi del Real Club Deportivo 
Espanyol i la seva Àrea lúdico-comercial-esportiva annexa a l’estadi, ha obligat 
a contemplar també la implantació de les diferents infraestructures que el 
Ministeri indicat té previstes per a la zona de Ribera, havent-se arribat a una 
solució d’acord amb la Demarcació de Carreteres de l’Estat a Catalunya, que 
permet compatibilitzar tots els projectes i poder assegurar que els citats 
terrenys poden ser cedits a l'Ajuntament de Cornellà, per el seu destí a usos 
públics municipals. 
 
La modificació puntual del Pla General Metropolità, de 14 de juliol de 1976, al 
Sector d’Equipaments Ribera, aprovada definitivament en data 01 de març de 
2003, modifica la vialitat de la zona, creant un vial de servei entre l’enllaç de 
l’Hospitalet-Cornellà i el de Cornellà-Sant Boi (C-245),i que tal com queda 
grafiat, transcorre en part per terrenys propietat del Ministeri. 
  
Actualment s’està executant el projecte d’Urbanització a l’àmbit del Pla 
Especial de Reforma Interior de Ribera-Serrallo, que inclou el vial de servei 
entre les dues rotondes centrals, amb autorització de la Demarcació de 
Carreteres de l’Estat a Catalunya de data 22 d’abril de 2004, d’acord amb les 
peticions realitzades per l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, en dates 22 
d’abril de 2003 i 25 de febrer de 2004, a la citada Demarcació per a construir 
el tram del vial de servei entre les dues rotondes centrals, d’acord amb el 
document resum de març de 2004 lliurat. 

 
Posteriorment i una vegada analitzades diverses alternatives per a solucionar 
el desguàs de les aigües pluvials de la zona inclosa al projecte citat, ha 
resultat una solució que passa per conduir-les cap l’antic llera del riu 
Llobregat, mentre no entri en funcionament el futur dipòsit de la Plana del 
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Galet (ubicat entre l’actual Carretera del Prat i la zona de l’antiga gravera). 
Aquest sistema, a la situació provisional de l’absència del dipòsit mencionat, 
necessita un volum extra de magatzematge, en cas de crescuda del nivell de la 
làmina d’aigua del riu. L’única solució possible per aquest volum de reserva, 
des del punt de vista de funcionament hidràulic, és a l’espai previst per a la 
semicalçada no inclosa en els treballs d’urbanització, aigües a dalt de la 
rotonda número 2 (al costat del RCDE). 
  
Aquest magatzematge es materialitza mitjançant una basa de laminació 
provisional a l’aire lliure de 200 metres de  longitud,  2 metres  de profunditat 
i amb una amplada variable, sempre sense entrar a la franja de protecció de 
l’autovia (27,5metres).Aquesta modificació del drenatge de la zona suposa una 
modificació del plànol número 8 del document resum lliurat en març per a 
l’autorització de les obres, adjuntant a la present sol·licitud la corresponent 
còpia modificada, al igual que dos plànols en els que queden reflectits els 
treballs a realitzar a les obres d’urbanització i la situació futura, una vegada 
que s’hagi desenvolupat tot l’àmbit paral·lel a l’Autovia A-2.” 
 

Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme, de data 21 
d’octubre de 2004. 

 
Atès el que disposen els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les 

Bases del Règim Local i els articles 52.2.c) i 114.3.k) del  Decret Legislatiu 
2/2003,  de 28 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Municipal i de 
Règim local de Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents:  

 
ACORDS 

 
 Primer.- Demanar autorització al Ministeri de Foment per a la  

construcció temporal de la bassa de laminació esmentada a la part expositiva 
del present acord, en conformitat d’acord amb la condició particular 3ª de la 
resolució de data 21 d’abril de 2004 de la Demarcació de Carreteres de l’Estat 
a Catalunya. 
 

Segon .- Sol·licitar al mateix temps a l’esmentat Ministeri la 
desafectació  i cessió dels terrenys expropiats, ubicats entre el vial de servei 
entre l’enllaç de l’Hospitalet-Cornellà i el de Cornellà-Sant Boi en construcció, 
i la zona urbana de Cornellà de Llobregat. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord al Ministeri de Foment.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Intervé novament el President-Delegat de la Comissió Informativa 
d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio 
Martínez Flor, per assenyalar que l’obra que fa el Ministeri de Foment de la 
Ronda del Cinturó del Litoral, se’n va cap allà, nosaltres estem acabant de fer 
el Pavelló Poliesportiu, hem de fer el que és el vial que ha de connectar aquest 
Pavelló Poliesportiu, hem de posar el clavegueram d’aquest Pavelló més el de 
tota la zona, i de pas, aprofitem per fer una bassa de laminació per si plou 
molt tenir la seguretat de que aquest col·lector si té retornada no vagi al 
Pavelló, sinó que vagi a una bassa que es fa artificialment. Tenim el permís del 
Ministeri per fer-lo, però per fer la cessió dels terrenys fa falta que ho demani 
el Ple. Per tant, ho portem al Ple. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 
 1.- Moció del Grup Polític Municipal del PP, referent a la 
inclusió en els Pressupostos del 2005 d’una partida pressupostària 
destinada a l’inici de la creació d’un pis pont d’acolliment immediat per a 
les dones víctimes de maltractaments. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Una societat avançada i democràtica no pot romandre indiferent 
davant la existència de conductes violentes. El ser humà necessita, com ser 
social, tenir la certesa de viure en un ambient lliure de perill per el seu 
creixement com a persona i a on es preservi la seva integritat física. 
 
 En termes generals, la violència té diferents expressions, cadascuna 
de les quals genera diferents graus de rebuig en la població i una multitud 
d’elements que ens explicarien el seu origen i desenvolupament. 
 
 Una d’aquestes variacions de violència és la que es desenvolupa en 
l’entorn familiar que fins fa molt poc temps era considerada per alguns sectors 
de la població com quelcom sense importància  i d’àmbit totalment privat a on 
res del que allí passes era considerat de rellevància social. Històricament, les 
múltiples modalitats de maltractaments familiars anaven acompanyades d’una 
submissió social de les víctimes a condicions de silenci, segregació, aïllament, 
incomunicació i indefensió. Avui gràcies a la lluita portada a terme per 
infinitat de persones (la gran majoria dones), aquesta violència s’ha fet visible i 
ha passat a ser un problema social de màxima rellevància mereixedor de 
l’atenció de les administracions i dels poders públics. 
 
 En  la nostra ciutat des del centre d’atenció i del Consell de dones 
es lluita fa molt temps per l’eradicació d’aquest problema. Existeix un protocol 
de intervenció en casos de maltractaments i una comissió institucional per 
coordinar i millorar la situació de les dones maltractades de la nostra ciutat. 
Així mateix des de l’Ajuntament s’exerceix l’acció pública contra els 
maltractadors si la víctima així ho sol·licita. A pesar del balanç positiu del 
treball desenvolupat en aquest terreny no hi ha cap dubte que ens queda molt 
camí per recórrer i hem de reconèixer que existeixen nombroses deficiències 
en el servei que com administració més propera a la ciutadania hauríem de 
donar. Una d’aquestes deficiències és la manca d’allotjament immediat a 
qualsevol hora del dia o de la nit de les dones que per actes violents es veuen 
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obligades a abandonar la seva llar, la majoria de les vegades acompanyades de 
fills petits i en situació de veritable desempar. 
 
 Per tot l’exposat sol·licitem l’adopció del següent  
 

ACORD 
 
 Primer.- Incloure en els pressupostos del 2005 una partida 
pressupostària destinada a l’inici de la creació d’un pis pont que eviti aquestes 
situacions d’emergència.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Pren la paraula en primer lloc la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per fer manifestar que, 
abans de fer una curta intervenció, com va a fer, perquè és un tema en el qual 
crec que estem tots d’acord en la seva importància, vull fer una pregunta 
perquè m’he trobat en el meu correu electrònic una esmena, i la veritat, no la 
comprenc molt bé. Estaríem d’acord en d’alguna manera rebaixar la crítica en 
el servei que s’està donant, canviar-la per el que se’ns ha proposat, però el que 
no entenc és el punt a on es demana la partida pressupostària per a destinar-
la a crear aquest pis pont, ja que se’ns posa incrementar els Pressupostos del 
2005 la partida pressupostària destinada a atendre aquestes situacions 
d’emergència més enllà de l’IPC previst. 
 
 M’agradaria que se’m aclarís si això és creació del pis o és una 
partida destinada a altres coses, perquè aquí no ho posa, llavors si anem a 
canviar el que nosaltres des d’un principi hem presentat per quelcom concret, 
parlaríem d’una manera o d’una altra, faríem una exposició d’una manera o 
d’una altra. 
 
 Intervé seguidament la  Regidora Delegada de Serveis Socials, 
adscrita a l’Àrea de Salut Pública, Consum i Benestar Social, senyora Elisa 
Corral Lozano, per indicar que, en principi, nosaltres el que inicialment 
demanarem com a equip de Govern, és que pels motius que després explico, 
retireu la Moció, això inicialment, i, en cas de no arribar a l’acord, aquestes 
modificacions serien la proposta de Moció que plantejaria al Ple.  
 
 Que quedi clar que en això no estem parlant en cap moment de cap 
casa d’emergència pels motius que si expliques la Moció, explicarem. 
 
 Novament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, per manifestar que havia fet una intervenció molt suau, perquè a 
més, entenc que és un tema que es té que tocar amb guant blanc i com 
sempre, m’equivoco amb vostès. Bé, de totes maneres vaig a llegir la 
intervenció que he fet. Nosaltres en aquesta Moció no parlem de res nou, per 
desgràcia, parlem d’una lacra que va en augment i que, pel que sembla, és 
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immune sigui quin sigui el color del Govern, no s’ha millorat com ens prometia 
el senyor Zapatero. Per tant, no faré cap exposició ideològica sobre el tema 
perquè crec sincerament que és voluntat de tots acabar com més aviat millor, 
o creia fins ara que era voluntat de tots acabar aviat amb aquesta forma de 
terrorisme domèstic i que amb aquest objectiu com a bandera, tenim que 
treballar tots braç a braç. 
 
 El Grup del Partit Popular demanava, perquè vull aclarir que la vaig 
a retirar, no vaig a tolerar pressions, demanava que dintre dels Pressupostos 
que es van a aprovar, aquests Pressupostos socials que a vostès se’ls omple la 
boca, s’inclogui una partida pressupostària per habilitar un pis pont o un pis 
d’urgència -com vostès vulguin dir-li- per a solucionar d’immediat la situació 
d’aquelles dones, que les tenim a Cornellà dia a dia i que nosaltres ens hem 
estat callant per no fer demagògia amb un problema que ens fa mal, que 
tinguin que abandonar la seva llar, soles o amb fills, per atendre les seves 
necessitats immediates. Les tribulacions i les angoixes dels primers moments 
a on la majoria, quasi totes, no tenen capacitat de decisió en aquests moments 
angoixades al màxim per la situació extrema que estan vivint, i fins que amb 
més tranquil·litat i ajudada per les assistents socials, decideixin el millor camí 
a prendre. 
 
 No estàvem demanant una casa d’acollida, amb personal i, en 
conseqüència, amb costos elevats –jo això ja li havia explicat a l’Alcalde- 
estàvem demanant un pis moblat, -d’aquests que sortegen vostès- amb estris 
de primera necessitat a on es sentin reconfortades i se’ls pugui facilitar les 
primeres atencions, a on se sentin acollides tant elles com els seus fills. I dic 
en els primers moments, en les primeres hores d’aquestes situacions, en les 
que, se’ns dubte, el tremend drama que viuen és difícil d’explicar i pel que 
veig, difícil d’entendre i de comprendre per la magnitud; sobre tot per aquelles 
persones que, Gràcies a Déu, no hem viscut situacions extremes.  
 
 Per tant, el Partit Popular va a retirar aquesta Moció perquè 
nosaltres de cap manera anem a negociar amb aquest tema. Demanem una 
cosa en concret perquè es necessita, Alcalde. I es necessita i ja hem dit que no 
hem fet demagògia ni hem atacat en temes que sabem que existeixen i que 
s’estan vivint en la Ciutat. 
 
 Havíem dit que anàvem a retirar aquest punt que dèia: “Devem 
reconèixer que existeixen nombroses deficiències”, ho diem, ho mantenim. 
Deficiències, demagògies i propaganda amb un tema en el que ens tindria que 
donar vergonya fer-la. El cas més flagrant ha sigut en el Cornellà Informa amb 
una Moció que ha presentat el Partit Popular, després tothom s’han posat les 
medalles en el tema de que l’Ajuntament faci d’acusació particular. Doncs bé, 
l’únic cas, i no és perquè no hagi casos, Alcalde, -em consta que hi ha però bé, 
em guardaré l’opinió-, l’únic cas va estar fatalment atès. Es va fer publicitat en 
el Cornellà Informa del mateix, però va estar fatal, fins l’extrem que des de 
desembre fins a la setmana passada o l’altra, aqueixa persona va estar 
dormint en el cotxe. Per tant, es va fer molta propaganda i sense atenció 
lletrada des de l’Ajuntament. Va tenir que anar als judicis i a on la van cridar 
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sense cap tipus d’assessorament, per tant, dic que és mentida tot el que es diu 
i la propaganda que es fa. I si és així de certa la inversió que van a fer vostès 
amb el Pressupost i el destí que van a donar al Pressupost d’això que van a 
pagar els ciutadans de Cornellà, si és igual de cert que això, sens dubte el 
Partit Popular va a canviar el seu vot que havíem dit que anàvem a abstenir-
nos en vista de la nostra bona voluntat, però, sens dubte, nosaltres retirem la 
Moció i no ens anem a callar, ho explicarem.  
 
 Ja sabem que patim des de fa molts anys “hivern informàtiu”, que 
no tenim medis de comunicació, però li asseguro i li ho diré també a l’altra 
Moció, que el Partit Popular es va a fer sentir boca a boca, casa a casa, però es 
sabrà el que ens hem estat callant fins ara, per prudència. La retirem. 
 
 Intervé en aquest punt el Sr. Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que, com la retira no dóna a lloc a cap tipus de debat. En tot cas, 
dues reflexions amb menys vehemència que la que vostè plantejava. 
 
 La primera és que tots coincidim en el diagnòstic i en la necessitat 
d’aquest servei, faltaria més, i la discrepància està en que si té que ser en la 
forma que es realitza en aquest moment o a través d’un pis pont. Però la 
coincidència existeix sobre el que es té que fer, i la discrepància solament està 
sobre això, res més. Jo l’he deixat que vostè expliqués la Moció, quan el que 
havia de haver fet era dir que la retira i no haver-hi l’explicació, però l’he 
deixat. Solament dic que el que hi ha és una coincidència entre tots els Grups 
del que es té que fer en aquests casos i una discrepància en que creiem que el 
servei que es realitza ara -que es va a perfeccionar- i no pot ser el que 
plantegen vostès per unes raons obvies que si haguéssim discutit la Moció 
haguéssim profunditzat en elles. 
 
 En segon lloc, com jo crec que l’interès del seu Grup i el de vostè 
mateixa -que d’aquest tema hem parlat- és un tema partidista, -jo l’altre dia li 
ho vaig dir en el meu despatx i avui li torno a dir  aquí en el Ple- crec que si no 
funcionen bé les coses hi ha que denunciar-les i hi ha que dir què no funciona 
bé perquè ens ajuda a tots en aquest tema. I li vaig dir: agafem els casos, els 
mirem, els analitzem tots amb tranquil·litat, perquè el que busquem és que 
millori aquesta situació. Aquí ningú va a fer partidisme perquè aquesta és la 
voluntat de tots.  
 
 I per últim, en el cas que vostè planteja, no hi ha hagut cap judici, 
ha hagut una sentència i ja explicarem quina sentència gràcies a 
l’assessorament jurídic que s’ha fet. Simplement que tingui aquesta 
informació, perquè això ja està i a més ho tenim de forma recent. 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Polític Municipal del PP, referent a que els 
responsables de la Policia Local i de la Policia Nacional en el marc de la 
Junta Local de Seguretat facilitin les dades necessàries per elaborar un 
informe anual de la situació de seguretat a Cornellà. 
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 MOCIÓ 
 
 “Entenent que la seguretat ciutadana és fonamental per al bon 
desenvolupament d’un estat democràtic de dret, i un eix bàsic de convivència 
per a la nostra societat, davant la contínua sensació social de que aquesta 
seguretat està desapareixent dels nostres carrers i del nostre entorn, el Grup 
Popular entén necessàri que l’aplicació dels sistemes de seguretat han de tenir 
com a objectiu primordial garantir els drets i llibertats que tots tenim, així com 
vetllar per una societat cívica i segura. 
 
 És evident que la delinqüència a més d’anar en augment progressiu, 
ha canviat considerablement el seu tipus i forma, deixant obsolets sistemes i 
estratègies de seguretat ciutadana. La conseqüència d’aquests canvis provoca 
en la nostra ciutadania una gran sensació d’inseguretat que altera la 
convivència quotidiana. 
 
 Entenent la importància social que té aquest bé, no sols es té que 
canviar el desenvolupament d’estratègies en temes de seguretat en el nostre 
municipi, sinó que és necessari que aquest canvi es faci des de el major dels 
consens, participant totes les forces polítiques i agents socials de la nostra 
ciutat. 
 
 Al mateix temps considerem fonamental que tots els grups polítics 
puguin disposar d’un informe anyal sobre seguretat de la nostra ciutat, a on 
s’analitzi la situació de la mateixa, els nivells i tipus de delinqüència, 
l’avaluació de la sensació d’inseguretat ciutadana, els objectius establerts i 
aconseguits en el corresponent pla de seguretat Local, el seu finançament i 
recursos materials de que es disposen així com el  número en plantilla 
d’agents dels dos cossos i forces de seguretat (local i nacional) que 
desenvolupen la seva funció en la ciutat. 
 
 Per tot l’exposat el Grup del Partit Popular proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció del següent  
 

ACORD 
 
 Primer.- Que els responsables de la policia local i de la policia 
nacional en el marc de la Junta Local de Seguretat facilitin les dades 
sol·licitades anteriorment amb l’objecte de elaborar i presentar un informe 
anyal de la situació de seguretat a Cornellà. 
 
 Segon.- Que es creï una comissió especial semestral amb 
representants de totes les forces polítiques a on tingui cabuda com a òrgans 
consultius agents socials especialitzats en temes referents a la proposta de la 
nostra ciutat.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació d’aquesta Moció 
assenyalant que el Partit Popular tenia decidit presentar-la abans dels 
esdeveniments del dia 21. Per tant, que ningú pensi que és una Moció 
oportunista, ni que la nostra idea de presentar-la és fer demagògia. 
Reiteradament expressem la nostra preocupació pel problema de seguretat a la 
nostra Ciutat. Vàries vegades hem fet peticions en aquest sentit, sense cap 
tipus de dubtes, i vist el que s’ha vist, segurament que tindrem que seguir 
fent-les. Ara bé, si el nostre sentit de la responsabilitat fins ara -i reitero el 
mateix d’abans- ens ha impedit anomenar les seves coses pel seu nom, per a 
què ningú ens titlli de “tremendistes” o, en el pitjor dels casos, 
“d’oportunisme”, crec que ha arribat el temps de parlar clar i deixar els draps 
calents per a altres. Nosaltres a partir d’ara, ens anem a expressar amb tota  
claredat perquè ens entenguin tots els ciutadans. I ja l’he dit de quina manera, 
inclús -cosa que no he dit abans- ballarem una “muñeira” allà sobre la Torre 
de la Miranda si és precís, però s’assabentarà, amb tal de cridar l’atenció als 
mitjans de comunicació. 
  
 Pensem que Cornellà mereix un altre tipus de seguretat i de 
convivència, no es pot tenir la Ciutat sotmesa al que hem vist ara, -per 
exemple, a la porta-. No pot ser que en els temps que estem, a part del que 
hem vist avui i que he reiterat, els pares dels nens que van a determinats 
col·legis, en llocs determinats, tinguin que fer vigilància per a que els seus 
nens no siguin molestats al sortir, o en el pitjor dels casos, que els hi ofereixin 
coses que ningú voldria que els nostres fills consumeixin, o no? 
 
 No pot ser tampoc que mares i pares tinguin que sortir de les seves 
cases per la nit per esperar als joves que venen d’estudiar o de treballar i es 
baixen en determinades boques de metro de la nostra Ciutat i que se senten 
espantats o assetjats per bandes que no tenen altre cosa que fer, i els hi 
agrada el que fan o, potser són excessius en els pisos a on viuen i utilitzen les 
boques de metro com a locals socials. No pot ser que un dia sí í  l’altre també, 
es robi, es facin destrosses en les màquines escurabutxaques dels bars i no 
pot ser tampoc, que cada cop més freqüentment es rebentin les portes dels 
pisos de famílies de la nostra ciutat, els desvalisin, inclús amb elles dormin a 
dintre, crec que aquesta situació no es pot ocultar i està aquí. 
 
 Això és a grans trets i d’una manera molt per sobre les queixes que 
en el nostre Grup, amb cognoms, amb noms, hem rebut de persones que han 
sofert i han denunciat,- aquestes persones sí que han denunciat, eh- que 
estan sofrint l’exposat. Sense oblidar-nos d’un tema que ens ha entrat aquesta 
setmana i que jo no m’havia assabentat, les orgies que sembla ser que es 
munten a les vores del riu. Aquest riu que tant preocupava a tots aquests 
ecologistes confessos quan governava el Partit Popular i que ara estan callats 
com a “cucos”. No els hi preocupa ara el diner públic que va costar recuperar 
la fauna i la flora perduda durant anys de descontrol ecològic del riu. I que ara 
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serveixi de zona d’esplaiment de borratxos i “porreros” i quan els ciutadans 
normals, aquests que paguen els impostos -que els anem a posar ara amb un 
3, un 4 o un no sé quant per cent, sobre tot els de la grua- es trobin el camí i 
els marges del riu convertits, per obra i gràcia de quatre “alternatius guais” en 
un sobirà camp de fems, que tenim tots que pagar per netejar-lo, recollir-lo 
per a que ells, a la setmana següent, aquesta classe d’individus, que sofreixen 
impunitat en la nostra Ciutat i són defensats per alguns, les tornin a 
embrutar.  
 
 Nosaltres en aquesta Moció demanem aquests punts concrets i 
concisos: Volem saber, del Govern Municipal, les incidències que ens venen a 
explicar els veïns, volem que els responsables de la Policia Local i de la Policia 
Nacional, en el marc de la Junta Local de Seguretat ens facilitin aquestes 
dades amb l’objecte de treballar, que se’ns presenti un informe anual de la 
situació de seguretat a la Ciutat. I que es creï una comissió especial –nosaltres 
hem dit semestral, però ens conformarem amb que sigui  anual- amb 
representants de totes les forces polítiques a on tinguin cabuda com a òrgans 
consultius agents socials especialitzats en aquests temes. Fem una consulta i 
proposem solucions o que al menys estiguem assabentats per vostès, perquè 
és evident que estem assabentats, eh. El que passa és que a vegades no pots 
dir com estàs assabentada o a vegades tens que esperar que la gent que et fa 
aquestes queixes siguin ells els que denunciïn.  
 
 Sé, estic quasi segura, que vostès van a dir que no, però nosaltres 
avui la presentem com a Moció, però ens comprometem a cada Ple portar-la 
com a Prec, d’aquí fins que acabi aquest mandat. Per tant, al menys pel Partit 
Popular no quedarà, mentre la cosa no es regularitzi, a cada Ple ho farem com 
a petició. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup li 
demanaria que si té que ballar una “muñeira” a la Torre de la Miranda, si 
podria ser una sardana pel tema de normalització lingüística, m’enten?, ens 
ajudaria una mica. Bé, no sé si la situació de Cornellà està tan negra com ens 
l’ha plantejada la senyora Isabel Espinosa. A mi al menys no em consta, però 
potser no estaria malament que es fes alguna reunió amb els Partits Polítics 
un cop l’any –no sé si cada sis mesos o cada any- per explicar-nos realment 
com està la situació, junt amb la Policia Local i la Policia Nacional. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per indicar que no sap si 
parlar perquè com sembla ser que estem en una espècie d’estat d’aquestos 
delinqüèncial terrible, no sé si deu ser una altra ciutat la que viu la senyora 
Espinosa.  
 
 M’he anat llegint durant anys l’enquesta de l’Àrea Metropolitana, la 
suma dels Ajuntaments a on menys delictes es cometen de tota l’Àrea 
Metropolitana. Som un dels Ajuntaments més segurs de l’Àrea Metropolitana, 
una altra cosa és que, és clar, la por és lliure, les sensacions són lliures, però 
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una cosa és la por, les sensacions, i una altra és la realitat. Aquesta situació 
que s’acaba de descriure, on la gent es té que anar de Cornellà corrent o sortir 
tot el dia amb un pal o un “bate de beisbol” a la mà no és la que jo conec ni la 
que és realment. Per tant, votàrem en contra de la Moció. 
 
 També afegir una cosa que la Moció ho mig diu, afortunadament en 
aquesta Ciutat les relacions i la col·laboració entre tots els cossos de seguretat 
sempre han sigut perfectes, independentment del Govern que hagués a 
Madrid, sempre ha hagut una relació cordial i, a més, de col·laboració entre la 
Guàrdia Urbana i la Policia Nacional. Sempre, no d’ara, perquè estan els 
socialistes, ni quan governàvem abans, en el període del Partit Popular la 
professionalitat dels cossos de seguretat es va mantenir i, per tant, la relació i 
la col·laboració es va mantenir. El que sí que farem, no hi ha cap inconvenient, 
és que en la Comissió Informativa que toca, que és la de Via Pública, 
Manteniment i Serveis, cada any, quan ens passin les dades, fer una revisió de 
l’estat de seguretat de la Ciutat. L’estat real, no el que cadascú imagina, 
evidentment, el que cadascú imagina, doncs, em sembla molt bé, per fer 
pel·lícules està molt bé, però li farem una realitat de la Ciutat i no hi ha cap 
incovenient en fer-ho un cop a l’any. 
 
 Novament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, per expressar que, se’ns dubte, cadascú 
explica la fira segons li va, i és clar màxim vostè. Jo només el convido a que 
llegeixi les actes dels Plenaris de fa uns anys i veurà si hi havia discrepàncies, 
-segons vostè també és clar-, entre els cossos quan governava el PP. Llegeixi-
les perquè crec que serà tremendament educatiu. Sí, ja ho crec, sobretot les 
coses que s’han dit. La sort d’això és que queda tot escrit, Sr. Martinez. 
 
 A mi no em val el que vostè diu -ho sento- i com no em val, doncs 
ho accepto perquè no em queda més remei, les majories absolutes tenen això. 
Lo seu és paraula i paraula de Déu, i ja està, i s’accepta o no s’accepta, ja 
està. Vostè té el dret a dir que no, jo tinc el dret a dir-li que no el crec, però 
allò que es greu no és que jo no el cregui, el que és greu, Sr. Martínez, és 
aquesta broma que diu vostè del que jo he dit, i el que jo he dit és el que 
m’han tramés els ciutadans i ciutadanes de Cornellà. I quan vostè està fent 
aquesta mofa, l’està fent dels que ja l’he dit que tinc per costum i estic rebent 
a diari, persones amb noms i cognoms. Jo això ho traslladaré i, a més els hi 
faré còpia d’aquesta acta. I res més. Al senyor Néstor Artís de CiU, li diré que 
no li consta, perquè ara, des de que vostè governa, doncs, no li queda temps 
per atendre a la ciutadania de Cornellà i és una llàstima, perquè si vostè 
escolta i trepitja la Ciutat, segur que li constaria més. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup no creu 
que la situació sigui la que planteja aquesta Moció i també votàrem en contra, 
però estem d’acord amb que, a la Comissió Informativa o a on sigui, es doni 
una explicació quan realment ho requereixi o tinguin la informació. 
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 Intervé seguidament el Sr. Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
indicar que, creu que tots estem preocupats per aquests temes, sempre hem 
estat preocupats. No hi ha que fer cap tipus ni d’alabances ni tampoc de 
demagògies, la seguretat és un concepte actual, però també va ser un 
concepte de treball i de bastant responsabilitat en el passat. Suposo que el fet 
de que hagi canviat el Govern de Madrid, no accentua la postura del seu Grup 
Municipal, suposo. Per a nosaltres segueix sent el mateix, és a dir, vostè 
confon sempre les coses i això em sap greu. Nosaltres el que hem dit sempre 
era sobre els recursos que hi havia de Policia Nacional, amb el que mai hem 
discrepat és amb els conceptes de Polítiques de Seguretat que es realitzaven a 
través de la Comissaria de forma comú amb l’Ajuntament a través de la 
Guàrdia Urbana. Són dues coses totalment diferents, i és que parlàvem de 
recursos. El que és obvi és que tots els Grups que estem aquí presents tenim 
dret a conèixer aquestes dades, faltaria més. El que és obvi és que el primer 
trimestre de l’any que ve, ja que no es pot reunir la Junta Local de Seguretat 
per poder analitzar els resultats del 2004, però en el moment que la Junta 
Local de Seguretat es reuneixi i els tingui, com en altres ocasions, no hi haurà 
cap problema per poder tractar amb tota normalitat i sense cap tipus 
d’aventures ni riscos ni comentaris esbiaixats, el que és la realitat de la Ciutat, 
la que sigui, perquè la determina les denúncies dels ciutadans i ciutadanes de 
Cornellà. Per tant, això és un element objectiu, denúncies, resolucions i com 
això està pautat i està en estadístiques des de fa molts anys, nosaltres no 
tenim cap inconvenient en abordar aquest tema.  
 
 El fet del vot en contra, no guarda relació amb que la presenti el 
Grup Popular ni ningú, simplement és que es va a fer. I com es va a fer i 
coincidim –no coincidim en el risc que vostè veu en aquesta Ciutat- però en el 
que sí coincidim és que és un tema rellevant, doncs òbviament, quan tinguem 
les dades, i tant que es donaran a tots els Grups Polítics, faltaria més.  
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
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Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
 
 
 
 

 3.- Moció del Grup Municipal d’ERC-AM, referida a l’estat en 
què es troba la plaça Mary Santpere. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que la construcció del Centre Comercial Llobregat va 
determinar l’aparició de la plaça pública Mary Santpere a la superfície del 
pàrking d’aquest Centre Comercial. 
 
 Atès que les rajoles que constitueixen el paviment de l’esmentada 
plaça tendeixen a partir-se amb el pes.  
 
 Atès que la plaça ha estat ballada (a excepció feta d’un  passadís 
que permetia l’accés al centre comercial), durant uns tres mesos. 
 
 Atès  que fa un temps existia una font d’una amplada d’uns set 
metres i mig i d’una llargada d’un terç de la llargada total de la plaça, que la 
font ha estat retirada (segons sembla per l’elevat cost del seu manteniment) i 
que no s’hi ha col·locat res en tot aquest espai. 
 
 Atès que segons la clàusula primera del conveni aprovat per la 
comissió de govern de 17 de maig de 1995 entre l’Ajuntament de Cornellá de 
Ll. i la comunitat de propietaris “Llobregat Centre” per establir la neteja, el 
manteniment i la reposició dels elements urbans deteriorats a l’àmbit de la 
plaça publica sense  nom (avui anomenada de Mary Santpere), “La 
COMUNITAT DE PROPIETARIS “LLOBREGAT CENTRE” s’obliga a  fer al seu 
càrrec totes les funcions de manteniment, sanejament i la  resta que siguin 
necessàries per tal de mantenir en perfecte estat l’àmbit urbà de la plaça 
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pública que existeix davant de l’esmentat centre comercial, per la qual cosa 
pagarà  totes les despeses inherents a aquesta conservació i manteniment, (…)”. 
 
 Atès que el centre comercial no ha dut a terme ni el manteniment 
del paviment, ni ha reposat la font que abans existia. 
 
 Atès que l’estat del paviment i el forat que queda en l’espai de la 
font poden suposar un perill per les persones, les conseqüències del qual 
hauran de ser assumides, en primera instància, per aquest Ajuntament. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya proposa al plenari l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’Ajuntament requereixi a la Comunitat de Propietaris 
“Llobregat Centre” a dur a terme les reparacions necessàries per tal de 
mantenir en perfecte estat el paviment de la plaça i a reposar la font o bé 
s’acordi la col·locació d’altres elements substitutius (per exemple un espai de 
jocs infantils) en un termini a determinar pel departament jurídic d’aquest 
Ajuntament. 
 
 Segon.-  Subsidiàriament pel cas que l’Ajuntament ja hagi fet el 
requeriment esmentat, que sigui el propi Ajuntament qui dugui a terme les 
reparacions necessàries, i inicií un procediment judicial contra la Comunitat 
de Propietaris “Llobregat Centre”, per tal de repercutir-li el cost de les 
despeses  esmentades.” 
 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Intervé en primer lloc la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que, primer de tot, 
agrair al company Sergi Fernández que ens va fer arribar el conveni entre 
l’Ajuntament i la Comunitat de Propietaris del Llobregat Centre, i comentar el 
per què ho hem fet com una Moció, ja que podríem entendre que podria ser 
una pregunta de la Comissió Informativa, però entenem que hi ha un conveni 
signat, entenem que en aquest propi conveni es posa que s’ha guanyat -es diu- 
un espai públic pel gaudiment de tots els ciutadans i també el fet de que en el 
punt següent parla de que s’ha fet possible el seu ús habitual pels ciutadans i 
destinar-lo a actes de caràcter lúdic que facin d’ella un lloc de trobada de tota 
la població. Enteníem que és una plaça que hauríem d’utilitzar més i que 
veiem com sempre està vallada, sempre hi ha problemes,  llavors hem volgut 
fer-ho com una Moció, en la qual demanem dues coses, una per què no està 
arreglat el terra? i, si el Centre Comercial no ho soluciona, per què des de 
l’Ajuntament no fem una proposta d’arreglar la plaça, fins i tot posar-hi un 
espai de jocs infantils o qualsevol altre cosa que permeti que el ciutadà hi 
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visqui i convisqui amb aquesta plaça i després passar-li les factures que això 
representi, ja que en el conveni s’entén que si no fa el manteniment el Centre 
Comercial, doncs l’haurà de fer l’Ajuntament i passar-li les despeses. 
 
 Pren la paraula seguidament el Portaveu del Grup Municipal del 
PSC(PSC-PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que la plaça 
no és que sempre estigui vallada, la plaça està tallada per una ordre 
d’execució meva. El terra de la plaça estava molt malament i aleshores, des del 
meu departament, en aquell moment Via Pública, se’ls hi va enviar una ordre 
d’execució perquè arreglessin la plaça. Per això ha estat vallada, perquè l’han 
estat arreglant. El terra de la plaça, fa com quinze dies que he rebut un 
certificat de l’enginyer que l’ha arreglat i el terra està arreglat, l’únic que no 
està arreglat, és que trontollarà sempre perquè és un paviment flotant, i és un 
paviment que trontolla quan passes perquè és flotant, està agafat en quatre 
punts. Una altra cosa, i és el que no se’ls pot obligar a fer, perquè aquesta 
plaça ja la van rebre i llavors era un paviment flotant, és que treguin el 
paviment flotant i posin un altre tipus de paviment.  
 
 El tema de la font, està parada perquè l’Ajuntament ho va decidir 
així, fa temps, des de que hi va haver un accident en una Festa Major, va 
haver-hi un accident molt greu i l’Ajuntament va decidir que la font no 
funcionés. Ara està pendent una reunió amb ells per a que arreglin la plaça 
d’una altra manera, perquè han fet el que marcava la Llei que és arreglar les 
peces que estaven trencades en la plaça, és l’únic que els podíem obligar. Ara 
hi havia una reunió amb ells per una cosa molt diferent, i quan tinguem la 
reunió i expliquin els seus motius, ja veurem què fem. El que vol el Centre 
Comercial és tornar-nos la plaça, perquè l’ordre d’execució saben –perquè els 
hi vam dir- que cada vegada que estigués una peça trencada, nosaltres 
enviarem una ordre d’execució i, per tant, tindran que tenir la plaça en 
perfecte estat, ara el que volen fer és una proposta de tornar la plaça a 
l’Ajuntament i no quedar-se amb ella. Per tant, hi ha aquesta reunió pendent 
amb ells per a veure quina solució acabem de prendre amb el Centre 
Comercial i la plaça, per això votaríem en contra perquè és un tema que estem 
parlant amb ells, que ja dic que les reparacions s’han fet, no fent-les nosaltres 
i enviant factures, sinó enviant ordres d’execució i, per tant, creiem que s’ha 
fet i de la resta no podem dir res fins que tinguem la reunió i decidim què 
farem. 
 
 Intervé la senyora Pilar Albiol per preguntar quina és la data 
prevista per la reunió. 
 
 Responent el Sr. Martínez Flor que la data és el dijous de la 
setmana que ve. 
 
 Pren la paraula seguidament el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo per manifestar que, si els hi sembla bé, podríem transformar la Moció 
en una pregunta. Nosaltres teníem la mateixa preocupació fa temps, el que 
passa és que això té una història i, evidentment, quan passa tan de temps les 
coses canvien, i aleshores clar, ells no l’utilitzen per res. En el seu moment 
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van pensar que això ho podien utilitzar per promocionar el Centre, han vist 
que això és impossible i després hi ha un problema objectiu, que és un 
paviment flotant, i el paviment flotant ja s’ha demostrat –nosaltres vam tenir 
problemes, si recordeu, en la plaça Abedul, en el pàrking Abedul- i, a més a 
més, hi ha les càrregues de tota una sèrie de coses que tenim que estudiar 
nosaltres ara, perquè ara el problema vindrà aquí. Ells el que han fet és 
demanar la reposició i el que tenim que obrir és una conversa a veure què fem 
de cara al futur. Si os sembla, fem això.  
 
 
 
 
 4.- Informació de l’Alcaldia sobre estadística de violència de 
gènere.  
 
 Intervé seguidament el Sr. Alcalde,  Antonio Balmón Arévalo, per 
informar sobre la estadística la violència de gènere dient que des de l’últim Ple 
del mes de setembre d’aquest any han estat tretze les dones mortes víctimes 
de la violència de gènere. Des del mes de gener fins el mes d’octubre són 
setanta- nou dones i nou menors les víctimes per aquest tipus de violència. 
Total de víctimes vuitanta-vuit. 
 
 
 
 5.- Precs i preguntes 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el senyor Alcalde dient que s’havia 
presentat un pregunta per escrit pel Grup Municipal d’ERC. 
 
 Intervé en aquest punt la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que no llegeix la pregunta 
perquè no la porta, perquè suposava que me la donaria per contestada. Venia 
a dir que ja ha expirat el termini dels cinc anys pel tema de la cessió d’un 
terreny a l’Església, era aquest octubre, i hi havia dos parts de pregunta. Una 
era sobre que hi havia unes converses iniciades de les quals ens havia 
informat l’anterior Alcalde, Sr. Montilla, per tant, que se’ns informés en quin 
punt estaven de les converses, i com que havia expirat el termini, entenem que 
se comença a fer allò que el Govern cregui per tal de recuperar aquest espai ja 
que el termini ha expirat. 
 
 Respon el Sr. Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, que el termini no ha 
expirat, ho sento molt per vosaltres. Vaig tenir una reunió amb responsables 
de l’Arquebisbat per parlar, no tan sols d’aquest tema sinó de diversos temes 
de la Ciutat, i un va ser aquest. Aquí hi ha un tema de finançament, estan 
buscant quines fórmules tenen per poder iniciar aquestes obres, i nosaltres en 
la parròquia de la gent del barri, la comunitat del barri, podríem dir que estem 
disposats a buscar solucions que permetin tenir un lloc decent per poder fer 
les seves activitats religioses. Per tant, la resposta és més o menys aquesta, la 
tindrà per escrit i vosaltres continueu amb la vostra posició.  
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 Pren la paraula seguidament el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que, atès que el Govern 
de l’Estat està disposat a modificar l’Ordre del Govern anterior, del 15 de 
setembre del 2000, en que modificava de forma uniformitzadora les plaques de 
matrícula per adaptar-les al nou reglament europeu, i que també el Parlament 
de Catalunya ha aprovat una Moció per unanimitat en la qual demana que les 
matrícules visualitzin els distintius o símbols de les Comunitats Autònomes, 
demanem que l’Ajuntament de Cornellà es solidaritzi amb aquesta posició i 
amb aquesta campanya posant el distintiu CAT a la dreta de les plaques de 
matrícula d’aquest Ajuntament, i ja que el Sr. Alcalde ha estrenat cotxe, a 
veure si pogués ser que posès el CAT. 
 
 Molt bé –assenyala el Sr. Alcalde- com és un prec, prenc nota, en tot 
cas, tots hem sentit que en aquest moment s’està abordant aquest tema, 
suposo que dintre d’un temps estarà com a mínim enfocat, i a partir d’aquí, 
actuarem en conseqüència. 
 
 Pren la paraula a continuació la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per indicar que té 
dues preguntes. 
 
 La primera és una petició per a que se li informi d’una contestació 
que se li ha donat a una comunitat de veïns de Fontsanta, del carrer Gandesa, 
núm. 3, sobre un tema d’una xemeneia que creua la façana  Aquesta 
contestació dient que s’anava a treure o que s’anava a fer treure aquesta 
xemeneia és de començaments d’any i m’han fet arribar fotos i firmes dels 
veïns– ja sé que al Sr. Martinez les firmes no li agraden però- fotos de la 
xemeneia que està directament a sobre de l’últim pis, és a dir, no guarda –ja 
es veu simplement a la fotografia- les mides reglamentàries d’allunyament. Li 
cau directament a una senyora en el balcó. Que se m’informi d’aquest tema. 
 
 I després voldria fer una pregunta perquè, encara que sembli que 
m’assabenti de tot, la veritat, hi ha coses que em sorprenen d’aquesta Ciutat i, 
a vegades, m’agafen totalment de sorpresa. L’últim cap de setmana, sembla 
que hi ha hagut una moguda en la Fira, la Fira Comercial, ha hagut una fira 
que es diu del cànem, que, pel que m’ha dit la ciutadania, es veu que han 
començat a venir vàries persones i al final era un allau. Estava al·lucinada, 
perquè no m’havia assabentat, és clar els caps de setmana, a vegades, me’n 
vaig a descansar. 
 
 Una Fira que es diu del cànem, -com diu el meu antic company del 
Govern- “manda narices”, sembla ser que allò semblava aquelles senyals de 
fum que feien els indis sioux en la seva època. Sortia fum per la Fira -la nostra 
Fira- i de les persones que van anar havia gent que m’ha fet el comentari, 
persones sèries d’aquesta Ciutat, que van sortir marejats –marejats però sense 
fumar res, eh-. Anem a veure, sé que vostès diran que soc molt estricta, molt 
rígida però, se’ns dubte, em sembla quant menys vergonyós que des de la 
nostra Fira Comercial es faci promoció d’aquest tema i pregunto si és veritat. 
No he anat, i de veritat que, encara que m’hagués col·locat, m’hagués agradat 
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anar per veure-ho i dir-ho de viva veu i presència el que allí hi havia. Es veu 
que hem tingut aquí a tota Europa fumant “porros”. La pregunta és si és 
habitual. La Fira de Cornellà, ¿té tan dèficit que ha de recórrer a vendre 
aquestes coses o promoure aquestes coses per cobrir els forats?. 
 
 El Sr. Alcalde intervé per assenyalar que com són dues preguntes 
verbals, ja se li contestarà. 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores i trenta minuts, de 
la qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, junta-
ment amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 


